
Vážení spoluobčané,

čas neúprosně letí, a tak se znovu ocitáme na přelomu dvou letopočtů. Na historicky významné 
události bohatý „osmičkový rok“ je definitivně za námi. A zcela neočekávaně se v něm vynořila 
ještě jedna, pro Úpici důležitá, událost, která doplnila seznam slavných výročí. Ano, tušíte správně, 
mám na mysli nový objev první písemné zmínky o Úpici, který je právě z roku 1358. Asi také víte, 
že už na podzim 2008 jsme zahájili oslavy tohoto významného výročí. Z časových a organizačních 
důvodů ale proběhne největší, závěrečná část oslav až 13. června 2009, aby se na ní mohlo podílet 
co  nejvíce  úpických občanů,  spolků,  škol  a  sdružení.  Budeme moc rádi,  když  si  na  tento  den 
nebudete plánovat nic jiného a úpických oslav se zúčastníte, aby to byly opravdu oslavy našeho 
města a nás všech. Ale nejen oslavami živ je člověk (a naše město)… A tak budeme v novém roce 
pokračovat nejen ve slavení, ale také v ostatních započatých akcích. Z těch větších, investičních, 
bych ráda zmínila několikamilionové vylepšení vzhledu a zázemí sídliště na Veselce, úpravu lesních 
cest  na  Dlouhých  záhonech  nebo  novou  fasádu  městského  muzea.  A nemohu  vynechat  ani 
Dřevěnku. Bohužel se zjistilo, že stav dřevěných konstrukcí této historické stavby je z hlediska 
napadení biologickými škůdci daleko horší, než se předpokládalo. Jinými slovy – červotoč řádí a 
snaží  se  nám překazit  naše plány,  ale  my to  tak určitě  nenecháme!  A tak čeká  naši  Dřevěnku 
rozsáhlý  zásah  na  její  záchranu.  Pokud  chodíte  okolo,  určitě  jste  si  všimli,  že  práce  vedoucí 
k záchraně a obnově tohoto objektu už probíhají. Vše je samozřejmě závislé na tom, zda se nám na 
tuto finančně i odborně velice náročnou akci podaří opět získat dotace. Zatím to vypadá, že vše je 
na dobré cestě, a tak pevně doufám, že se společnými silami toto dílo zdaří.  Sice v tuto chvíli 
nevíme, zda právě výše zmíněné oslavy budou moci probíhat i na Dřevěnce, kde by se určitě krásně 
vyjímaly, ale záchrana samotné stavby samozřejmě musí dostat přednost.
Vážení občané, chtěla bych vám touto cestou všem popřát, aby byl pro vás nadcházející rok 2009 
úspěšný a šťastný, aby vám sloužilo pevné zdraví a po celý rok vás provázela pohoda a spokojenost. 

Iljana Beránková, starostka
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U S N E S E N Í   č. 25/2008
ze zasedání Zastupitelstva města Úpice konaného dne 11. 12.  2008

I.
K předloženým zprávám

Zastupitelstvo města schvaluje:
• Rozpočtové změny      příjmy:   +  99 620 Kč

     výdaje:   -   99 620 Kč
            financování:              0 Kč

• Návrh  č.  2  rozpočtu  města  Úpice  na  rok  2009  jako  rozpočtové  provizorium  do  doby 
schválení konečné verze rozpočtu na rok 2009

Zastupitelstvo města bere na vědomí:

• Zprávu o investičních akcích r. 2008 a návrh plánu oprav bytového fondu na r. 2009, zprávu 
o přípravě investičních akcí na r. 2009

II.



Majetkové záležitosti

Zastupitelstvo města schvaluje:.

08/25/166 - Prodloužení nájemní smlouvy s firmou FABL  spol. s. r.o. se sídlem v Nové Pace na 
pronájem nebytových prostor v objektu čp. 479 na st.p.č.  316/1 v ul. Národní v k.ú. 
Úpici do 30. 4. 2009.
Zveřejněno: od 4. 11. do 19. 11. 2008

08/25/167 - Uzavření nájemní smlouvy na pronájem zemědělsky neobhospodařovaných pozemků 
vedených ve zjednodušené evidenci, a to 1281/2 díl 2, 1342/1, 1343, 1342/2 1345/1 a 
2254/1 v k.ú. Radeč o celkové výměře 5,4950 ha s p. Prouzou na dobu 10 let za cenu 
500 Kč/ha/rok a prominutí nájemného po dobu dvou let. 
Zveřejněno: od 24. 11. do 9. 12. 2008   

08/25/168 - Uzavření dohody o užívání nebytových prostor v objektu čp. 625 na st.p.č. 609 v ul. 
Pod Městem v k.ú. Úpice s JUDr. Bálkem za 2 400 Kč/ rok a JUDr. Havlem za 4 800 
Kč/rok. 
Zveřejněno: od 25. 11. do 10. 12. 2008

08/25/169 - Prodej části p.p.č. 1648/3 v k.ú. Úpice o výměře cca 684 m2  firmě Maratonstav Úpice 
za cenu 400 Kč/m2 s tím, že bude uzavřena smlouva o smlouvě budoucí kupní a po 
splnění stanovených podmínek v této smlouvě dojde k podpisu smlouvy kupní.
Zveřejněno: od 31. 10. do 18. 11. 2008

08/25/170 - Zadání zakázky bez vypsání výběrového řízení na zpracování projektové dokumentace 
Dřevěnky - na objekt jako celek za  248 624 Kč včetně DPH  firmě Grund se sídlem v 
Hostinném.

08/25/171 - Zadání zakázky bez vypsání výběrového řízení  na dodávku zastřešení a dezodorizace 
uskladňovací  nádrže  na  BPS Úpice  včetně  zpracování  projektové  dokumentace  pro 
územní řízení a stavební povolení firmě EKZA spol. s.r.o. Brno  za 788 000  Kč bez 
DPH.

  

Zastupitelstvo města neschvaluje:.

08/25/172 - Odkoupení   vybavení údržbářské dílny v objektu čp. 479 v ul. Národní v Úpici. 

       
Zastupitelstvo města bere na vědomí:.

08/25/173 - Uzavření smlouvy s firmou AZM s.r.o. se sídlem v Trutnově na demolici kůlen v ul. 
Revoluční  za cenu 190 370, 42 Kč včetně DPH.

08/25/174 - Uzavření smlouvy s firmou SOME Jindřichův Hradec s.r.o. na dodávku teleskopického 
manipulátoru včetně příslušenství za cenu 1 449 658 Kč včetně DPH.



III.
Zastupitelstvo města schvaluje:

• Plán činnosti Zastupitelstva města Úpice na 1. pololetí 2009.

• Redakční radu Úpických novin ve složení: pí Šimková, pí Mgr. Bušinská, p. Rumler, p. 
Selinger, pí Lelková a pí Alena Metzlová.

• Podepsání smlouvy s firmou Jiří Středa, „Video JS“ o výrobě a distribuci pořadů místního 
televizního  kabelového  vysílání  „Video  JS   Účko“  na  dobu  neurčitou  bez  výběrového 
řízení.

• Uzavření  veřejnoprávní  smlouvy  s  Městskou  policií  Trutnov  na  rok  2009  a  uvolnění 
finančních prostředků na úhradu služeb MP Trutnov ve výši do 500 000 Kč.

• Vypsání výběrového řízení na pracovníka Turistického informačního centra v Úpici.

• Vypovězení  stávající  smlouvy  na  provozování  Turistického  informačního  centra  s  paní 
Alenou Toholovou. 

• Zapojení města Úpice do projektu mapa kraje a série pohlednic „Poznávejme kraje České 
republiky“ v rozsahu: základní reklama v ceně 14 600 Kč bez DPH, 500 ks výtisků  v ceně 
14 000 Kč bez DPH a prezentace na pohlednici v ceně 17 400 Kč bez DPH.

Zastupitelstvo města pověřuje:
• Starostku města Úpice uzavřením smlouvy o spolupráci na projektu „Piechowice – Úpice: 

překročíme hranice“ s partnerským městem Piechowice.. 

IV.
Různé

Zastupitelstvo města schvaluje:

• Obecně  závaznou  vyhlášku  č.  3/2008,  o  místním  poplatku  za  užívání  veřejného 
prostranství.

• Obecně závaznou vyhlášku č. 4/2008, o místním poplatku ze psů.

• Uvolnění částky 60 000 Kč z Fondu rozvoje investičního majetku (FRIM) na vybudování 
rolety do „bufetu“ v tělocvičně ZŠ Bří Čapků.

• Uzavření smlouvy na vybudování rolety do „bufetu“ v tělocvičně ZŠ Bří Čapků s firmou 
Lehár Luděk, Červený Kostelec bez výběrového řízení. 

• Podání  žádosti  o  příspěvek  z  prostředků  fondu  Zelené  energie  na  akci:  "Optimalizace 
provozu bioplynové fermentační stanice v Úpici".

• Navýšení mzdového limitu MKS o  8 000 Kč.

• Podmínku poskytnutí příspěvku na  činnost neziskové organizace:



- povinností žadatelů o příspěvky na činnost neziskové organizace z oblasti sociální, kulturní 
a ostatní a dále žadatelů, kteří nežádají nebo neuspěli v žádosti o finanční příspěvek (grant) z 
rozpočtu města Úpice od roku 2008 (tzn. od žádostí předkládaných na realizaci od roku 
2008), je předkládat vyúčtování poskytnutého příspěvku na činnost neziskové organizace 
spolu s výroční zprávou za předchozí rok nejpozději do 31.1. následujícího roku.

• Žádosti o finanční příspěvek (grant) z rozpočtu města Úpice pro rok 2009:
oblast ostatní: celkem 5 žádostí ve výši Kč 34 000,-
oblast investice: celkem 1 žádost ve výši Kč 50 000,-
oblast kultura: celkem 9 žádostí ve výši Kč 127 000,-
oblast sociální: celkem 1 žádost ve výši Kč 25 000,-
oblast sport: celkem 19 žádostí ve výši Kč 270 000,-

• Žádosti o příspěvek z rozpočtu města Úpice na činnost neziskové organizace v roce 
2009 podané do 18.11.2008:

oblast ostatní: celkem 6 žádostí ve výši Kč 26 000,-

rezerva na investice: celkem 2 žádosti ve výši Kč 30 000,-

oblast kultura: celkem 4 žádosti ve výši Kč 57 000,-

oblast sociální: výsledky jednání sociální komise mají být do 9. 2. 2009 předloženy grantové 
komisi 

oblast sport: žádosti o příspěvek bude sportovní komise rozhodovat na své schůzi 3. 2. 2009

Zastupitelstvo města Úpice neschvaluje:

• Žádosti o finanční příspěvek (grant) z rozpočtu města Úpice pro rok 2009:
oblast kultura: 
žádost č. 13/2008 SK Sparta Úpice

oblast ostatní:
žádost č. 6/2008 TJ Sparta Úpice - ASPV
žádost č. 12/2008 MO ČRS Úpice
žádost č. 18/2008 Římsko-katolická farnost Úpice
žádost č. 35/2008 Náboženská obec Církve československé husitské v Úpici
oblast sport:
žádost č. 17/2008 TJ Sparta Úpice - tenis

• Žádost o příspěvek z rozpočtu města Úpice na činnost neziskové organizace v roce 
2009:
oblast ostatní: žádost č. 15/2008 základní kynologická organizace č. 413

Zastupitelstvo města bere na vědomí:



• Zprávu kontrolního výboru o provedené kontrole plnění usnesení ZM za I. pololetí 2008.

Ověřovatelé: Zapsala:   Starosta:

26. veřejné zasedání ZM Úpice

se uskuteční ve čtvrtek 22. ledna 2009 od 17 hodin v městském sále.

Program jednání:
Majetkové záležitosti
Finanční záležitosti
Zprávy komisí a výborů
Různé

Lista obecności na spotkaniu w dniu 18.11.2008r.
 Účastníci setkání dne 18.11. r. 2008

przedstawicieli Miasta Úpice oraz Miasta Piechowice
představitelé Města Úpice a Města Piechowice

w sprawie podpisania:
ve věci podepsání: 

”POROZUMIENIA O NAWIĄZANIU STOSUNKÓW PARTNERSKICH”
„DOHODY O NAVÁZÁNÍ PARTNERSKÝCH VZTAHŮ”

„DEKLARACJI WSPÓLNEGO PRZYGOTOWANIA PROJEKTU POD TYTUŁEM:
DEKLARACE SPOLEČNÉ PŘÍPRAVY PROJEKTU S NÁZVEM:

PIECHOWICE – ÚPICE:  ”

Piechowice – Úpice 

      Město Úpice navázalo partnerskou spolupráci s polským městem Piechowice. K oficiálnímu 
podpisu  smlouvy  deklarující  oboustrannou  snahu  o  rozvoj  porozumění,  dobrých  vztahů  a 
spolupráce mezi oběma městy, jejich obyvateli a organizacemi došlo v Piechowicích  dne 18. 11. 
2008.
     To je však, doufejme, jen oficiální začátek. Naše nové partnerské město, ve kterém můžeme najít 
opravdu  hodně  podobného  s  Úpicí,  se  jeví  jako  velice  aktivní  a  připravené  společné  aktivity 
skutečně  realizovat.  Došlo  proto  k  první  dohodě  o  přípravě  projektu  „Piechowice  –  Úpice: 
překročíme  hranice“,  se  kterým  bychom  se  společně  chtěli  v  roce  2009  ucházet  o  finanční 
prostředky na podporu rozvoje cestovního ruchu z Operačního programu přeshraniční spolupráce 
Česká republika – Polská republika 2007 - 2013. Součástí projektu by měly být vzájemné návštěvy 
nejrůznějších kulturních, sportovních a společenských akcí, účast na závodech či soustředěních, ale 
také  vybudování  příslušné  doprovodné  infrastruktury.  To  by  pro  naše  město  mohlo  znamenat 
například nové hřiště s umělým povrchem v areálu na Spartě a pro polského partnera vybudování 
turistického centra na sportovním stadionu.
     Město Piechowice, vzdálené od nás přibližně 80 km, žije bohatým kulturním a sportovním 
životem,  a  tak  už  se  nám dostalo  hned  několika  pozvání.  Za  zmínku  určitě  stojí  velikonoční 



jarmark,  kde by Piechowičtí  16.  března 2009 ve  svém kulturním domě rádi  uvítali  své úpické 
partnery nejen jako návštěvníky, ale také jako ty, kteří by se zde prezentovali se svými výrobky, 
řemesly, ukázkami prací, typickými pokrmy či nápoji apod. 
      Patříte – li mezi takové, určitě se neváhejte obrátit na tajemnici MěÚ Úpice Šárku Bušinskou 
(businska@upice.cz, 499 859 065, 499 781 533), která vám ráda sdělí bližší informace. 

Iljana Beránková, starostka

Poděkování
     Rád bych touto cestou poděkoval paní Miroslavě Dubské, předsedkyni ČČK Úpice,  za velmi 
kvalitní a zajímavou přednášku na téma „Záchrana života“, která se uskutečnila na Jestřebí boudě 
dne 22. listopadu 2008 v rámci školení turistických vedoucích Královéhradeckého kraje. Přednáška 
s praktickými ukázkami se setkala s velkým ohlasem u účastníků. Ještě jednou děkuji a těším se na 
další spolupráci v rámci doškolování cvičitelů a vedoucích akcí pro veřejnost.

Vořechovský Miroslav, metodik Královéhradecké oblasti KČT

Pozemkové úpravy v katastrálním území Radeč
aneb šance nejen pro Radečáky…  
      Před více než rokem pozvalo Město Úpice všechny vlastníky pozemků v k.ú. Radeč k prvnímu 
informativnímu jednání o možných pozemkových úpravách v této lokalitě. Ohlasy účastníků byly 
vesměs pozitivní a vypadalo to, že o provedení úprav nemálo z nich stojí. Podmínkou pro zahájení 
pozemkové úpravy je však prokazatelně projevený zájem vlastníků a důležitost problémů k řešení 
uvedených v těchto žádostech. 
     Doposud však na Pozemkový úřad (PÚ MZe) Trutnov přišlo pouze 10 žádostí o pozemkovou 
úpravu, a to 1 od Města Úpice a 9 od vlastníků pozemků. Oproti původnímu předpokladu to není až 
tak moc a pokud se tedy zájem ze strany vlastníků nezvýší, realizace celé akce je bohužel 
v ohrožení. I přesto stále PÚ MZe ponechává k.ú. Radeč v plánu předpokládaných území na 
zahájení komplexní pozemkové úpravy na rok 2010. Pro další vývoj a možnost zahájení však bude 
rozhodovat počet uplatněných požadavků. Pokud v jiných obcích či katastrech bude žádostí více, 
dostanou pak tato území přednost!
     Jen pro úplnost připomínám, že pozemkovými úpravami se ve veřejném zájmu prostorově a 
funkčně uspořádávají pozemky, které se scelují, nebo naopak účelně rozdělují tak, aby k nim byla 
zabezpečena dobrá přístupnost, popř. aby se vyrovnal průběh jejich hranic v terénu. Uspořádávají se 
při nich vlastnická práva k pozemkům a s nimi související věcná břemena. Výsledky pozemkových 
úprav jsou též využívány pro katastr nemovitostí, neboť většina geodetických prací spojených s 
vypracováním  pozemkových  úprav  je  totožná  s  pracemi  potřebnými  pro  obnovu  katastru 
nemovitostí  novým  mapováním.  Významným  prvkem  v  provádění  pozemkových  úprav  je  i 
uspořádání vlastnických vztahů k půdě, které v uplynulých desetiletích doznaly mnoha změn, velmi 
často negativních,  konfrontačních,  které zásadním způsobem ovlivňovaly hospodaření  s  půdním 
fondem.  Komplexní  pozemková  úprava  tedy  nabízí  možnost  odstranění  nesouladu  mezi 
evidovaným vlastnictvím půdy v katastru nemovitostí a skutečným stavem v terénu, řeší přístup na 
pozemky, uspořádání vlastnických práv i protierozní či protipovodňová opatření. Veškeré náklady 
na pozemkové úpravy hradí stát.
     Z výše uvedeného doufám vyplývá, že pozemková úprava v k. ú. Radeč je šancí na změnu 
k lepšímu. Budeme ji však umět uchopit???
     Více informací i formuláře můžete získat u vedoucí majetkového odboru MěÚ Úpice paní 
Šrejberové (499 859 074, srejberova@upice.cz, nebo přímo na PÚ MZe Trutnov u ing. Kutiny (499 
859 323, josef.kutina@mze.cz).

   Iljana Beránková, starostka

mailto:srejberova@upice.cz


Informace
Věnujte pozornost vyhláškám vydávaným městem. Na posledním veřejném zasedání byly 
schváleny změny v obecně závazné vyhlášce týkající se místního poplatku za užívání veřejného 
prostranství, dále o místním poplatku ze psů. Ve druhé jmenované se např. dozvíte, že pokud si 
někdo vezme nalezeného psa, je po určitou dobu osvobozen od poplatku. 

Několik ohlédnutí

Je to vlastně mojí povinností sledovat život ve městě. A tak u příležitosti vstupu do nového 
roku bych rád poděkoval všem, se kterými jsem se při své práci setkal, a vyjádřil tak naději, že vše 
bude tak, jak má být, i v roce 2009. 

Ale  především  bych  rád  připomněl  některé  události,  které  v  roce  2008  životem  města 
proběhly, třeba i bez většího zájmu veřejnosti. 

Taková rekapitulace je však ošidná v tom, že třeba něco opomenu. Ale přesto to dělám rád, 
především proto, abych v paměti nás všech oživil to pozitivní. 

Začnu  agenturou  SPLAV,  která  slavila  40  let  svého  trvání.  A jen  si  vzpomeňte,  kolik 
známých osobností SPLAV do Úpice přivedl. Jsou jich desítky.
Dál připomenu televizi JS – Účko. Ačkoliv patří mezi nejmladší, stala se tato regionální televize už 
bez nadsázky nenahraditelnou. Krásně o tom napsala v prosincových Úpických novinách paní Jiřina 
Baudyšová, která nyní žije v domě pečovatelské služby.
      A když už píši o domě pečovatelské služby, přál bych Vám vidět tu pěknou vánoční pohodu, 
kterou pečovatelky spolu s některými obyvatelkami připravily na středu 10. 12. 2008.
     Nesmím opomenout  ani  TJ Sokol.  Tato TJ  zřejmě jako jediná  vzpomněla  28.  října vznik 
republiky v roce 1918. Na toto datum se už pomalu zapomíná!
     Chci také ještě vzpomenout regionální literaturu, která v roce 2008 v Úpici vznikla. Největší z 



nich  je  kniha  „SK Sparta  to  jsme  my“.  Tato  kniha  rekapituluje  uplynulá  léta  úpické  kopané. 
Autorem je p. Milan Ježek.
     Další publikace vznikla díky Městskému kulturnímu středisku v Úpici. Je to „Úpický uličník“, 
který mapuje historii názvů ulic a mostů v Úpici. Vznikl za pomoci profesora Fetterse a p. Kubíčka 
a dalších. Tato útlá knížečka se stane jistě v budoucnu pramenem historie.
Zajímavé dílko vzniklo díky vedoucí DPS paní E. Kuželkové. Jde o brožuru z oblasti sociálních 
služeb „Průvodce pečovatelskou službou“ a překvapí výčtem všeho, co s pečovatelskou službou 
souvisí. Domnívám se, že je to velice zajímavá a potřebná publikace.

Všem těm, kteří se na tvorbě regionální literatury podíleli, patří dík.
Považoval jsem za nutné se o tom zmínit.

¨
Václav Kašparovský
          Kronikář

TŘÍKRÁLOVÁ SBÍRKA 2009

Dne 9. ledna 2009 Vás navštíví v domácnosti či na pracovišti nebo potká na ulici skupinka 
tří králů s koledou a s prosbou o příspěvek do pokladničky. 

Tříkrálová sbírka je v tomto   roce zaměřena na pomoc rodinám a lidem v nouzi u nás i 
v zahraničí a na podporu charitního díla. Sdružení Česká katolická charita děkuje Vám všem, kteří 
prostřednictvím této akce přijmete podíl na práci ve prospěch slabých a trpících.

V  Úpici bude  příslušná  část  výtěžku  sbírky  -  65  % -  věnována  na  činnost  a  vybavení 
Hospice Anežky České v Červeném Kostelci. Zbývající část výtěžku (35%) bude odeslána na konto 
Sdružení České katolické charity pro další charitní pomoc v České republice i v zahraničí.

Sbírka je chráněna proti  zneužití. Na vyžádání  předloží koledníci  průkaz           a 
informační leták. Pokladničky budou zapečetěny. Jejich rozpečetění se bude provádět po ukončení 
sbírky  za  účasti  pracovníka  městského  úřadu.  (Upozorňujeme,  že  se  přesto  mohou  vyskytnout 
falešné  skupinky.  Doporučujeme  při  jakýchkoliv  nejasnostech  si  nechat  předložit  průkaz  a 
zkontrolovat zapečetění pokladničky. Děkujeme za pochopení.)
V loňském roce se v Úpici  vybralo 16 037,50 Kč. Věříme, že i letos budete stejně štědří a svým 
darem přispějete na pomoc těm, kteří pomoc nás všech potřebují.

     Za pochopení a podporu děkují pracovníci Oblastní charity Červený Kostelec a skupinky 
tří králů.

Radeč ještě jednou
Dobrý den,
     chtěl bych reagovat na vyjádření pana Jiroucha v prosincových Úpických 



novinách.
     V první řadě podotknu, že postesknutí pana Matysky v listopadovém čísle 
Úpických novin bylo na svém místě a vyjadřovalo názor většiny obyvatel Radče.
Ale vezmu to od začátku.  Jak se pan vedoucí TS zmiňuje, udržovat pořádek na 
pozemku pod vedením elektrického proudu musí jejich majitel!  A v  případě, 
který zmiňuje pan Matyska, se jedná o dvě zaneřáděné parcely po jarní 
prořezávce, které jsou v majetku města.
     K další zmínce o veřejném osvětlení bych rád podotknul, že v Úpici se světla 
rozsvěcují dříve  a déle zhasínají než u nás v Radči.
     Co se týká nepořádku kolem kontejnerů na tříděný odpad. S čistým svědomím 
můžu říct, že tento nepořádek nedělají obyvatelé Radče, ale vozí ho sem 
přespolní. Stačilo by po Radči umístit dva velkoobjemové kontejnery, které 
jsou rozmístěny po Úpici, ale to by se opět nesmělo jednat o Radeč.
     Postesknutí nad nedostatkem pracovníků technických služeb mě udivuje v tom, že 
pokud vezu odpad na radečskou třídičku odpadů, napadá mě spíš, jestli by se 
buňka sloužící k vážení neměla přistavět, aby se tam vůbec „těch málo 
zaměstnanců“ vešlo.
     Myslím, že majetek, který Radeč vkládá do města Úpice, je nemalý. Jen 
připomenu lesy, voda, pozemky...
     Již delší dobu znějí hlasy na odtržení obce od města! Radní města Úpice by se 
měli nad Radčí zamyslet a něco pro nás "Radečáky" udělat!
Děkuji za otištění mého vyjádření v Úpických novinách.
                                                                                                         Zbyšek Petera
Pozn. redakce: Odpověď na připomínky p. Petery bude otištěna v únorových ÚN.

Přání pohody a oznámení
Vážení čtenáři,
     po celý příští rok Vám všem přejeme za redakci ÚN jen samé dobré dny plné radosti, přátelství, 
lásky a spokojenosti.
     Oznamujeme Vám, že od únorového čísla pro Vás bude noviny připravovat nová redakční rada, 
příspěvky proto posílejte na adresu mupice@volny.cz nebo lelkova@upice.cz. 

Narozené děti  

8. 10. 2008 - Matouš Knébl
     

         Jana Srnová, matrikářka

Páteční žurnály 01/09

  2.1.     MUDr.Šťovíček
  9.1.     MUDr.Cvrček
16.1.     MUDr.Hynková 
23.1.     MUDr.Hartman
30.1.     MUDr.Černý
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Výsledky ankety 
o sledování vysílání TV Účko a jeho pokračování v r. 2009 uveřejněné v Úpických novinách a na 

webu Úpice v měsíci listopadu

Občané odpovídali na dvě otázky:
Sledujete vysílání TV Účko?
Přejete si, aby TV Účko vysílala i v roce 2009?

Výsledky ankety jsou následující:

A) Anketa v Úpických novinách

Celkem bylo odevzdáno 132 anketních lístků.
Na otázku č. 1 odpovědělo 130 respondentů a takto:

• ano …...................................... 100 resp.   …............................... 76,9 %
• ano, občas …...........................   18 resp.   …............................... 13,8 %
• ne ….......................................    12 resp.  …...............................    9,3 %

Na otázku č. 2 odpovědělo 129 respondentů a takto:
• ano …....................................... 117 resp.  …...............................  90,7%
• ne  ….......................................    12 resp.  …..............................     9,3%

B) Anketa na webu www. upice.cz

Na otázku č. 1 odpovědělo 179 respondentů a takto:
1. ano …...................................... 118 resp.   …............................... 65,9 %
2. ano, občas …...........................   33 resp.   …............................... 18,4 %
3. ne ….......................................    28 resp.  …...............................  15,6 %

Na otázku č. 2 odpovědělo 209 respondentů a takto:
1. ano …....................................... 170 resp.  …...............................  81,3%
2. ne  ….......................................    39 resp.  …..............................     18,7%

Všem, kteří se do ankety zapojili, děkujeme za vyjádření názoru.
                                                                                  Mgr. Bušinská Šárka, předseda televizní komise

Policie leden 09
      
Dne 14.11. 2008 byl v Úpici ulici Palackého hlídkou zastaven řidič malého motocyklu. Provedeným 
šetřením  bylo  zjištěno,  že  jmenovaný  není  držitelem  příslušného  řidičského  průkazu  podle 
zvláštního zákona. Ve věci bude provedeno zkrácené přípravné řízení.
       Dne 15.11. 2008 bylo přijato oznámení o nálezu peněženky s osobními doklady. O nálezu 
vyrozuměn poškozený. Peněženka předána majiteli..
       Dne 16.11. 2008 oznámil na OOP v Úpici poškozený, že ho jistá osoba neustále obtěžuje 
zasíláním SMS a vyhrožuje. Zaevidováno jako přestupek proti občanskému soužití. 
       Dne 17.11. 2008 oznámil na OOP Úpice poškozený, že mu neznámý pachatel odstranil z jeho 
příjezdové  cesty  rohové  označení  jeho  pozemku  zaměřené  geodety  z  Trutnova.  Vedeno  jako 



přestupek.
      Dne 18.11. 2008 oznámil na Obvodním oddělení Policie ČR poškozený, že mu neznámý muž 
odcizil finanční hotovost ve výši 7 000,- Kč a klíče od bytu. Pachatel poškozeného oslovil na ulici v 
Úpici, kde mu nabídl k prodeji hodinky a elektrický holící strojek. Poškozený si musel pro 
potřebnou finanční hotovost dojít domů, kam ho následoval i pachatel, který i bez svolení 
poškozeného vstoupil do jeho bytu. Když došlo k předání peněz za zboží,  pachatel vytrhl 
poškozenému z ruky peněženku a odcizil mu výše uvedenou částku  a klíče, čímž poškozenému 
způsobil škodu ve výši 8 000,-Kč. 
     Dne 28. 11. 2008 oznámila na OOP v Úpici poškozená, že byla fyzicky napadena otcem svého 
dítěte. K napadení došlo ve Svobodě nad Úpou, ale celou věc oznámila v Úpici, kde také vyhledala 
lékařské ošetření. 
     Dne 29.11.2008 byla provedena akce pořádkové jednotky OOP Trutnov a OOP Úpice zaměřená 
na zjišťování přestupků na úseku ochrany před alkoholismem a jinými toxikomaniemi v restauraci 
Dlouhé  záhony.  Byly  kontrolovány  osoby,  které  se  účastnily  kulturní  akce,  a  výsledkem  bylo 
zjištění, že 19 mladistvých osob požilo alkoholické nápoje. Zkoušky na alkohol byly u mladistvých 
pozitivní s výsledkem od 0,08 - 0,77 promile alkoholu v dechu. Při akci byly uloženy 2 blokové 
pokuty ve výši 1 000,- Kč za rušení veřejného pořádku, 2 pokuty za porušení ustanovení § 30/1a ve 
výši 200,- Kč a 500,- Kč a 1 oznámení na MÚ na obsluhu baru za porušení ustanovení § 30/1a z. č. 
200/90 Sb. Mladistvé osoby byly předány zákonným zástupcům. 
     Dne 29.11. 2008 oznámila na OOP v Úpici poškozená, že má podezření na jistou osobu, která jí  
u vchodových dveří poškodila skleněnou výplň a dále vložku Fab u dveří do bytu. 
     Dne 30.11. 2008 oznámil na OOP v Úpici poškozený, že neznámý pachatel odcizil  z jeho 
vozidla po vyšroubování šroubu výpustě nádrže benzín. Vozidlo měl poškozený zaparkované před 
domem v ulici Revoluční v Úpici. Škoda, která vznikla jednáním pachatele, činí 675,- Kč. 
      Dne 9.12. 2008 oznámila na OOP Úpice poškozená, že neznámý pachatel jí odcizil  tašku s 
nákupem, kterou měla v košíku, který byl připevněný na zadní části jízdního kola. Kolo si opřela o 
zeď v chodbě domu v ulici Regnerova v Úpici. 

                                                                                   Npor. Bc Martin Kuhn, vedoucí OOP 

Městská policie Trutnov

Statistika činnosti v Úpici za období
01. 01. 2008 – 09. 12. 2008

Událost                                                                   Počet  
alkohol – pozitivní     1
asistence – doprovod   17
TPZOV (botička)   42
bloková pokuta 182
bloková pokuta – radar   84
doručenka   83
domluva 127
dopravní přestupek 300
jiná událost 422   
kontrola totožnosti   77
lustrace vozidla   13
nález     4



odchyt zvířete     6
oznámení občana   87
parkovačka   65
krádež – zletilé osoby     1
projednání     5
přestupek   26
překročení rychlosti   88
radar – správní řešení u správ. orgánu     2
skládka   15
ozn. správnímu orgánu     9
spolupráce s PČR   28
trestný čin     2
vrak   12
závada   39

Projekt RENAISSANCE
- může pomoci i Vám!
     Projekt Renaissance je zaměřen na pomoc dětem a mládeži s trvale nepříznivým zdravotním 
stavem, na pomoc dlouhodobě nemocným, seniorům a plně či částečně invalidním spoluobčanům.
     Dovolujeme si Vám v rámci projektu Renaissance nabídnout možnost zapojit se  zasláním 
dopisu, na základě kterého budeme pro Vás, jakožto žadatele, shánět sponzory, díky kterým 
případně získáte jeden z lékařských magnetoterapeutických kompletů značky Renaissance do 
domácí péče. Z Vaší strany je tedy potřeba jediný krok. Udělat si trochu času a popsat svoje tělesné 
postižení, případně i životní situaci a další okolnosti související s Vaším tělesným omezením.
     Cílem projektu je sponzorské zajištění lékařských magnetoterapeutických kompletů značky 
Renaissance do domácí péče zdarma pro osoby s trvale nepříznivým zdravotním stavem.
     Dopisy se žádostmi o získání magnetoterapeutického lékařského kompletu Renaissance  zasílejte 
na adresu: P. F. art. spol. s r.o., Gromešova 769/4, 621 00 Brno, nebo na e-mail
bkopuncova@seznam.cz, telefon 519 373 098 nebo 608 460 892 pí Bronislava Kopuncová.
     Žádost musí obsahovat: jméno a příjmení žadatele, věk, adresu, telefon a souhlas s uvedením 
žádosti na internetových stránkách projektu Renaissance.
    Více informací najdete na internetových stránkách www.projekt-renaissance.cz 

Rozhovor 
s pedagogy úpické Základní umělecké školy A. M. Buxton

     Základní umělecká škola A. M. Buxton připravuje během roku řadu vynikajících akcí pro 
veřejnost. V poslední listopadový den byla zahájena Čapkovská výstava z tvorby žáků Květy 
Krhánkové, následoval Adventní koncert pro veřejnost a pro žáky zdejších škol, Popelka, muzikanti 
vystoupili u vánočního stromu, na setkání seniorů, určitě je v plném proudu příprava na tradiční 
únorovou akademii….Výčet všech akcí by zcela jistě zabral nejméně půl stránky novin. Uvedla 
jsem proto jen akce z období, které máme všichni v čerstvé paměti a na které se můžeme těšit 
v nejbližší době. 
      Ředitel školy Zdeněk Tlučhoř a pedagožka výtvarného oboru Květa Krhánková byli 
požádáni, aby představili sebe a svoji práci.

ÚN: Z Úpice, myslím, nepocházíte, kdy jste do města přišli a začali zde pracovat?
KK: Pocházím z Prahy, ale moje babička se narodila ve Velkých Svatoňovicích a mamka
       u Studánky. Do Úpice jsem přišla v roce 1977 a žiji zde dosud.
ZT: V Úpici sice na zdejší ZUŠ, dříve LŠU, působím od roku 1976, ale narodil jsem se
        podstatně dříve v Kolíně. Toto velmi průmyslové město v Polabí má ovšem i bohaté 
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        kulturní tradice. Například odsud pochází nejznámější světový mim Jan Caspar Deburau 
       (Jan Kašpar Dvořák) a co třeba tradice Kmochovy hudby?

ÚN: Vaší práci určitě předcházela studia, jaký obor jste studovali?
KK:  Absolvovala jsem Školský ústav umělecké výroby, obor ručně šitá a paličkovaná krajka a ruční
        tkaní.
ZT:   V mých dvanácti letech odešla naše pětičlenná rodina do Chebu a já se přes krátkou
        činnost v tehdy se rodící a později velmi slavné mládežnické kapele Václava Kučery
        ocitl na studiích ve Vojenské hudební škole Víta Nejedlého v Roudnici nad Labem.
        Po absolvování mne čekala služba v armádě. Osmiletý závazek jsem odsloužil u hudby 
        Pohraniční stráže v Březové u Sokolova, kde jsme se spolužáky a kolegy z vojenské
        hudby založili dětský dechový orchestr, který hraje dodnes. Po skončení vojny jsem si 
       doplnil vzdělání na pražské konzervatoři a věnoval se vyučování hudby na LŠU
       v Sokolově.

ÚN:  Jak dlouho a který obor  v ZUŠ vyučujete?
KK:  V ZUŠ učím od roku 1978, kdy mne vyzval tehdejší ředitel pan Šumník, jestli bych
        nechtěla založit v Úpici výtvarný obor. Nápad p. ředitele mě zaujal a potěšil a 
       s několikaletou přestávkou, kdy jsem byla na  mateřské dovolené, tento obor vyučuji
       dodnes.
ZT:  Moje manželka pochází ze Rtyně v P., a tak bylo asi jen otázkou času, kdy změníme
       ovzduší, zvláště když to sokolovské výrazně ztrpčovalo dýchání našemu synovi. V té
       době (1976) řešila Koletova hornická hudba situaci v obsazení místa kapelníka,
       zapracovaly příbuzenské vztahy, možnost bydlení i krásný kraj s velkou hudební tradicí.
       V LŠU Úpice jsem začal učit housle, dechové nástroje, hudební teorii i akordeonový
       soubor. Hned v následujícím roce se podařilo za velkého přispění tehdejšího ředitele pana 
       Zdeňka Šumníka výrazně rozšířit výuku dechových nástrojů, neboť regionu, ve kterém
       hrály a hrají důležitou roli dechové kapely, začínal chybět dorost.
       Jako externí učitelé vypomohli vynikající muzikanti z jednotlivých orchestrů (Josef 
       Nováček, Zdeněk Möglich, Zdeněk Koleta a Jiří Rudolf) a dnes tak v kapelách, které
       udržely svou činnost i po zániku ZK ROH, mládí přebírá štafetu velkých tradic, a to
       určitě úspěšně.

ÚN: Spočítáte, kolik žáků prošlo Vašimi třídami?
KK: Kolik dětí a generací jsem učila si netroufnu říci, nikdy jsem to nepočítala, ale vím, že
        mám ve škole  děti mých žáků.
ZT:  Spočtené žáky nemám, vím jen, že dnes školu navštěvuje více než 500 žáků a mnohé
        z nich přivádějí naši dřívější absolventi v roli rodičů i prarodičů. 

ÚN: Radost Vám určitě udělala řada úspěchů žáků pod Vaším vedením. Můžete 
        připomenout alespoň některé?
KK: Už počtvrté jsme dobře uspěli na celostátní přehlídce výtvarných oborů ZUŠ, která se 
        koná každé tři roky. Letos v moravském Šternberku jsem byla vybrána mezi deset
        učitelů z celé republiky, kteří prezentovali svůj projekt pro učitele i širokou veřejnost na 
        semináři  pořádaném k této přehlídce. Někteří z mých žáků studují na středních a 
       vysokých uměleckých školách a doufám, že více jich má výtvarku jako koníčka.
ZT: Úspěchy máme ve všech třech oborech. Mne těší, že v pedagogickém sboru vyznáváme
       filozofii opřenou o vědomí, že tu jsme pro děti a že dokážeme-li spojit své síly, dát své 
       osobní přednosti ku prospěchu celé školy, můžeme pomýšlet na rozvoj i kvalitu naší 
       školy. Máme na studiích i v uměleckých profesionálních kruzích řadu absolventů, kteří 
       nám dělají radost a mnozí se vrátili i do školy jako pedagogové, kteří mají navíc pro 
       úpický region velký význam. Mají k němu totiž vztah a určitě také budí svými odbornými



       kvalitami důvěru.

ÚN: Věnujete se své profesi, oboru, který vyučujete, ve svém volném čase?
KK: Výtvarnému oboru se věnuji i ve svém volném čase. Jsem dlouholetou členkou 
        Úpického výtvarného kroužku, každoročně vystavujeme na regionální přehlídce 
        Náchodský podzim, na  Trienále Ex Libris v Chrudimi  a  Grafice roku v
        Praze. Spolupracujeme s galerií Veselý výlet v  Peci pod Sněžkou a s galerií  U Mistra 
        s palmou v Náchodě.
        S mými dcerami a jejich kamarády jsme vymalovali několik kapliček tady v Krkonoších 
        a ilustrovala jsem několik knížek.
ZT:  Ano, celý můj život je hudba.

ÚN: Květo, jak dlouho jsi se žáky připravovala Čapkovskou výstavu? 
KK: Na projektu "Čapkové" jsme pracovali se všemi mými  žáky celý loňský  a letošní školní
         rok.Využili jsme všechny možné techniky - keramiku, kresbu,malbu, grafiku a se 
         staršími žáky techniku olejomalby na plátno. Plakáty vytvořili žáci a i na instalaci 
        výstavy se podíleli velkou měrou. Myslím si, že mají být na co pyšní.
        Projektem chceme připomenout 70. výročí úmrtí Karla Čapka, ale jistě jste si všimli,
        že naše tvorba se věnuje celé rodině Čapkových.
ÚN: Pyšní můžete být právem, chválu jste sklidili již od mnoha návštěvníků, mezi 
        nimi v poslední době i od havlovického výtvarníka Josefa Vika. 
ÚN: Pane řediteli, chcete čtenářům sdělit ještě něco, na co dosud nepadla otázka?
ZT: Ano, pracovat v zušce je pro mne i pro většinu mých kolegyň a kolegů štěstí. Nějak
       nestíháme stárnout, protože se pořád něco děje.  
       Myslím si, že naše škola v krásné budově od paní Anne Marie Buxton žije bohatým
       životem, přináší radost našim žákům a věřím, že svou veřejnou činností i Vám. 
       Díky dlouhodobě dobrým vztahům s městem rok co rok zlepšujeme vzhled školy i její 
       vybavení. Vážíme si i velmi dobré spolupráce s úpickými školami a dalšími institucemi 
       jako je například Divadlo A. Jiráska či muzeum.
       Ve věci potřebnosti rozvíjet bohatství společnosti se shodujeme asi všichni. Přál bych si a 
        tím i naší škole do budoucnosti, abychom rozvoj chápali jako vyvážený, tedy nejen ryze
        materiální. Patří dík Úpici, že o naši školu pečuje a považuje ji za důležitou pro život 
        svých občanů již 58 let.

ÚN: Děkuji oběma pedagogům za povídání o sobě a své práci, přeji jim i jejich kolegům
        v zušce mnoho dalších  pracovních i osobních úspěchů a věřím, že se společně se čtenáři
        ÚN můžeme těšit na další koncerty, akademie, výtvarné výstavy a na vše, co v zušce
        dokáží vymyslet a realizovat.
                                                                                                                                     MS





50 let Hvězdárny v Úpici – úvod

     Letos 8. listopadu uplyne 50 let od okamžiku, kdy byla oficiálně uvedena do provozu úpická 
hvězdárna. Historie hvězdárny ale začíná již mnohem dříve díky velmi aktivnímu astronomickému 
kroužku,  který fungoval v Úpici  při závodním klubu ROH národního podniku TONAVA pod 
vedením pana Vladimíra Mlejnka, pozdějšího ředitele hvězdárny, již od r. 1952.
     Padesát let je dlouhá doba, během níž se toho v existenci a činnosti hvězdárny událo velmi 
mnoho. Hvězdárna měnila zřizovatele, prožívala roky štědré co se týče podpory zřizovatelů na 
činnost, ale i roky velmi žalostné, kdy doslova bojovala o přežití. Po celou dobu, ať v dobách 
hojnosti či bídy, se její pracovníci snažili odvádět co nejlepší práci, a to jak v popularizaci a práci 
pro veřejnost, tak v činnosti odborné. Samozřejmě vždy za plné, byť jen morální, podpory obyvatel 
města Úpice, kteří hvězdárnu v Úpici v akci „Z“ vybudovali a na její existenci tím pádem byli i 
patřičně hrdí. Za to jim samozřejmě patří veliký dík, protože pokud není podpora, vytrácí se chuť 
do práce. Té ovšem zaměstnanci hvězdárny vždy měli a dosud mají dostatek, i když nikdy nebylo 
dosáhnutí cíle nijak lehké.
      A tak hvězdárna postupně rostla, a to nejen prostorově. Přibývaly kvalitní přístroje, rozšiřovala 
se činnost, přicházeli noví kvalifikovaní a především nadšení pracovníci. Nadšení je v případě práce 
na hvězdárně vždy na prvním místě. Bez něho by nebylo možné pracovat často i mnoho hodin 
navíc, když právě přijde skupina návštěvníků, která je nesmírně zvídavá, a na zodpovězení všech 
otázek a vyřešení všech problémů čas návštěvních hodin nestačí. Nebo přijede někdo zdaleka, chce 
hvězdárnu vidět, i když nejsou právě návštěvní hodiny, protože až budou, on již tady nebude. Nebo 
se objeví nějaký zajímavý úkaz na obloze (a ten se zpravidla neptá, jakou máme pracovní dobu). 
Nebo se zkrátka vyjasnilo a ta obloha nad námi je tak hezká, že uchvátí nejen zaměstnance.  Nebo 
něco, bez čehož nelze pozorovat,  provádět registrace či realizovat program pro veřejnost, se právě 
pokazilo.  A spravit, případně to něčím nahradit, je  třeba okamžitě, protože vše na hvězdárně musí 
bezpodmínečně fungovat tak, aby hvězdárna mohla zdárně plnit své úkoly. 
     Hvězdárna také postupně začala být čím dál známější. Nejen v oblasti popularizace, kdy rostl 
počet návštěvníků a cestu na hvězdárnu vážili nejen lidé a školy z Úpicka, Trutnovska a dalšího 



přilehlého okolí, ale i z podstatně vzdálenějších míst nejen Čech a Moravy, ale i ze Slovenska, 
Polska a občas i jiných zemí. Začala být známá i ve světě svojí činností na poli odborném. V této 
sféře se zaměřila hlavně na pozorování Slunce, sluneční činnosti a zkoumání vlivu sluneční aktivity 
na děje na Zemi. Optická pozorování Slunce v bílém světle byla rozšířena o pozorování  v čáře H 
alfa (speciální spektrální čára, v níž je možné pozorovat sluneční erupce) a později  i o registrace 
v rádiovém oboru. A ještě  později o pozorování v čárách vápníku a pozorování úplných zatmění 
Slunce. Začaly se registrovat poruchy magnetického pole Země a díky spolupráci s Geofyzikálním 
ústavem v Praze také seismická aktivita. To proto, že se Úpice nachází na tzv. Hronovsko-
poříčském zlomu, což jsou oblasti častých otřesů půdy.  Ve spolupráci s ČHMÚ se začala  provádět 
i měření znečištění ovzduší. Hvězdárna pořádala řadu seminářů či konferencí, z nichž nejznámější a 
nejdéle existující je každoroční „Člověk ve svém pozemském a kosmickém prostředí“. Pozorování 
noční oblohy a fotografování objektů na ní se rozšířilo  o sledování komet a hlavně blízkozemních 
planetek. Do Úpice začala dojíždět řada zájemců o noční pozorování oblohy i z jiných míst naší 
republiky, neboť obloha v Úpici je stále ještě dostatečně černá. To přitahuje hlavně  mládež, která 
pozorováním noční oblohy trávila na úpické hvězdárně část prázdnin i řadu víkendů už i před tím, 
než byla hvězdárna oficiálně uvedená do provozu. A jezdí sem ve stále větším počtu dodnes.
      To je jen nepatrný průřez padesáti  lety trvání  úpické hvězdárny a vlastně jen úvod k historii, 
která by měla na tomto místě během letošního roku pravidelně na pokračování vycházet. Historie 
od doby, kdy se několik astronomických nadšenců rozhodlo vybudovat si svůj stánek, až po dnešek, 
kdy se hvězdárna stala uznávaným pracovištěm známým nejen v naší republice.

Eva Marková

HVĚZDÁRNA  v ÚPICI

zve v rámci zahájení Mezinárodního roku astronomie v ČR 
ve středu 7. ledna 2009 od 17 do 20 hodin

na pozorování zákrytu 
hvězdokupy Plejády Měsícem
s doprovodným programem

Začátek programu v 17 hodin 
Areál hvězdárny - VSTUP 20 Kč

HVĚZDÁRNA  v ÚPICI

zve v rámci zahájení Mezinárodního roku astronomie v ČR



v pátek 9. ledna 2009 od 18 hodin

na přednášku Mgr. Richarda KOTRBY
Astronomické úkazy v roce 2009

aneb
Cestovaní po obloze v Mezinárodním roce astronomie

  Začátek programu v 18 hodin 
Přednášková místnost - VSTUP 20 Kč

Astronomické informace - leden 2009

      Slunce vstupuje 19. ledna ve 23 h. 40 min. do znamení Vodnáře, 4. ledna v 17 hodin prochází 
Země v nejmenší vzdálenosti od Slunce (147,1 milionů km). 
Měsíc je 4.1. v první čtvrti, 11.1. v úplňku, 18.1. v poslední čtvrti, 26.1. v novu – nastává 
prstencové zatmění Slunce, u nás nepozorovatelné. Přízemím prochází Měsíc 10. ledna v poledne, 
odzemím 23. ledna hodinu po půlnoci. 2.1. se Měsíc na obloze promítá nedaleko planety Uran, 7.1. 
zakryje část hvězdokupy Plejády v Býku. 12.1. ráno projde poblíž hvězdokupy Jesličky v souhvězdí 
Raka, v noci ze 14. na 15.1. nedaleko planety Saturn. 29. a 30. ledna večer se přiblíží k Venuši, 
nedaleko obou těles se nachází také planeta Uran. Obě planety se pohybují v souhvězdí Vodnáře.
     Planety sluneční soustavy: Merkur se objevuje v první polovině měsíce večer nízko nad 
jihozápadem, Venuše září vysoko na večerní obloze. Mars je nepozorovatelný, promítá se ve směru 
ke Slunci. Jupiter svítí v první polovině ledna večer nízko nad jihozápadem, koncem měsíce je 
nepozorovatelný. Saturn vychází pozdě večer; počátkem ledna kolem čtvrt na jedenáct, koncem 
ledna již ve čtvrt na devět. Jeho jasnost postupně stoupá, nejlepší pozorovací podmínky nastávají 
v březnu. 
      Úpická hvězdárna je v lednu pro veřejnost otevřena ve středu a v pátek večer po setmění, 
program zahrnující pozorování objektů noční oblohy s výkladem, projekci filmů, přednášku a 
besedu o vesmíru začíná v 18 hodin. Víkendová pozorování Slunce spojená s prohlídkou hvězdárny 
probíhají v sobotu (10 -12 h.) a v neděli (13 - 15 h.). Bližší informace o dalších akcích hvězdárny 
pořádaných v rámci Mezinárodního roku astronomie najdete na nástěnce, plakátech a také na 
internetových stránkách hvězdárny. Jejich adresa je www.obsupice.cz. 

                                                                                              Jiří Kordulák, Hvězdárna v Úpici

Na Nový rok 1.ledna 2009 v 17 hod. Vás srdečně zveme 
do  kostela sv. Jakuba v Úpici na
NOVOROČNÍ  KONCERT
 
Přijďte si poslechnout vánoční muziku a zpříjemnit si tak sváteční podvečer.
Hrají a zpívají děti a studenti konzervatoří.

Městské muzeum a galerie Julie W. Mezerové v Úpici
Vás zve do 23. ledna 2009 na výstavy
Brusle, lyže , sáňky a zimní radovánky
aneb z historie zimních sportů
s fotografiemi Josefa Červeného
a Čapkovskou výstavu



z dílny výtvarného oboru ZUŠ A. M. Buxton Úpice 

Otevřeno: ÚT – PÁ         10 – 12       13 – 16
                          NE                            13 – 16
Zavřeno: 1. 1. 2009

Časopis Rodným krajem
Městské muzeum oznamuje příznivcům regionálního časopisu Rodným krajem:
v muzeu jsou k dispozici čísla 23, 24, 29, 30, 32, 33, 34 z minulých let. 
Od 2. ledna 2009 budeme tato čísla prodávat za jednotnou cenu 10,- Kč.
                                                                                                                         MS
Oslavy 650. výročí první písemné zmínky o Úpici neskončily
     Na 13. červen 2009 chystá město vyvrcholení oslav celodenní akcí nejen na náměstí.
Pracovní skupina připravila základní osnovu oslav, která však musí být upřesněna, doplněna, 
konkretizována. Proto je na 19. leden 2009 v 16.30 hodin na MěÚ svolána schůzka spolků, škol, 
jednotlivců a všech, kteří mohou k oslavám přispět. Prosím, počítejte s tímto termínem, aktéři 
budou v prvním lednovém týdnu osloveni, ale může se připojit kdokoliv s dobrým nápadem.
                                                                                                                                MS
Divadla
MKS Divadlo A. Jiráska Vás zve v prvním pololetí 2009 na představení
5. 1.    Divadlo Járy Cimrmana
           České nebe
26. 2.  Klicperovo divadlo Hradec Králové
           Dámská šatna
24. 3.  Zábavný pořad
           Kožíšek je jako /hrom/ Hron
20. 4.  Divadelní společnost Háta
           Prolhaná Ketty     

Malířův svět pohádek a hudby        
 

    S novým rokem 2009, od něhož jistě mnohé očekáváte, určitě uvítáte  jedinečnou příležitost 
setkat se opět s tvorbou akademického malíře Karla Franty. Malíř, ilustrátor knih pro děti, grafik  a 
tvůrce poštovních známek, který bývá označován za pokračovatele Mikoláše Alše, Josefa Lady 
nebo Jiřího Trnky, v současnosti vystavuje v Českém muzeu hudby v Praze v Karmelitské ulici na 
Malé Straně. 

     Výstava s názvem Malovaná muzika Karla Franty uspořádaná u příležitosti   loňského umělcova 
významného životního jubilea byla zahájena již 4. prosince minulého roku a potrvá  do 2. dubna 
2009.  Kromě proslulých obrazů s hudební tematikou, nezapomenutelných ilustrací k pohádkám, 
pověstem, veršům pro děti nebo poštovních známek tu nechybí ani vitríny s ukázkami vydaných 
knih, puzzle  s portréty čertů nebo známý hlavolam Čertovská Barča. Setkání se samotným autorem 
a bližší poznání jeho díla zprostředkuje také krátký dokument, který můžete zhlédnout v 
předposlední výstavní místnosti. 

      Výstavu, která je  průřezem Mistrova celoživotního díla, lze navštívit denně mimo úterý od 10 
do 18 hodin. 

                                                                                                                Mgr.  Alena Křivská





NOVÉ  KNIHY  V  MĚSTSKÉ  KNIHOVNĚ

KNIHY PRO DOSPĚLÉ

Grant, R. G.: Vojáci. Válečníci v proměnách staletí
Obrazová publikace Vojáci se snaží zachytit slovem i obrazem strhující příběh bojujícího člověka 
od řeckých hoplítů po současné speciální jednotky.

                   Bílek, J.: Hádanky naší minulosti 8
Osmý díl Hádanek naší minulosti nás provází dobou od poloviny 15. století do konce století 16. Jiří 
z Poděbrad, Dalibor z Kozojed a císař Rudolf II. jsou hlavními aktéry této doby.

Grössing, S. - M.: Tragédie v habsburském domě
Věrně a literárně zdařile autorka vylíčila osudy jednotlivých členů habsburské monarchie. Historie 
mapuje osobní prohry v mocenském rakouském panovnickém domě.

Kerssenbrock, F.: Paracelsus
Životopis přibližuje na barvitém pozadí začínajícího novověku renesanční osobnost světového 
významu, německého lékaře, přírodovědce a filozofa Theophrasta von Hohenheima, známého pod 
přízviskem Paracelsus /1493-1541/.

O'Hare, M. Proč má pivo bílou pěnu
Knížka sestavená z otázek a odpovědí čtenářů renomovaného časopisu New Scientist. Vtipný a 
poučný text vysvětluje nejrůznější hádanky jako např. K čemu je obočí? Je tuk neprůstřelný? Je 
možné přežít jen na pivu? 

Pavlosková, K.: Ztroskotat a zvítězit
Česká mořeplavkyně líčí plavbu po Indickém oceánu, kterou podnikla na jachtě spolu s kapitánem, 
jemuž lékaři sdělili závažnou diagnózu. Plavba se změnila v drama, když se jim v noci uvolnila 
kotva a proud jejich loď odnesl na útesy, kde ztroskotali.

Pinske, J.: Skleníky
Kniha srozumitelnou formou podává základy úspěšného pěstování v chráněných prostorech. Uvádí 
vhodné místo, typy, materiály a vytápění pro skleníky, návody k pěstování zeleniny, bylinek a 
květin. Speciálními tématy jsou pěstování orchidejí a kaktusů a přezimování rostlin v nádobách.

Francis, P.: Deník lhářky
Hrdinka románu prostřednictvím přítelkyně poznává skutečnou pravdu o svém manželství, o své 
rodině a o sobě samé především. Nebude to bezbolestné a někoho to bude stát život.

McClure, K.: Úskok
Thriller z lékařského prostředí.

Clark, M. H.: Děvčátka v modrém
Při oslavách třetích narozenin dvojčat Kelly a Kathy dojde k jejich únosu. Rodiče, přestože zaplatí 
výkupné 8 milionů dolarů, zjistí, že malá Kelly byla zabita...

Patterson, J.: Líbánky
Thriller v němž velké peníze, láska, sex a politická hra nejvyšších míst jsou hlavní síly, jež uvádějí 
do pohybu události, které zásadně ovlivní životy všech zúčastněných postav románu.



Wood, B.: Strážkyně tajemství
Ke dvoru vládce Mayů přijde dívka s posvátnou knihou, která ukrývá tajemství rodu a jeho 
budoucnost.

KNIHY PRO DĚTI

Bergene, L.: Kouzelný patchwork
Objevte bohaté možnosti techniky patchworku. V knize najdete drobnosti, jež zaberou pouhé dvě 
hodiny práce, ale i složitější a velmi rafinované doplňky.

Procházková, I.: Vyprávění o Leonardovi
Poutavý životní příběh talentovaného umělce Leonarda da Vinci vyprávěný dětským čtenářům.

Zemanová, M.: Malá sbírka nejen moudrých přísloví, ale také přirovnání, ustálených slovních 
spojení, zlidovělých rčení i jadrných nadávek.

Blažek, K.: O dvanácti měsíčkách
6 známých pohádek.

Casalis, A.: Myšák Eda nechce chodit do školy
Myšák Eda někdy nechce poslouchat. Jeho maminka ale naštěstí ví, jak na to.

Sís, P.: Tři zlaté klíče
Tři zlaté klíče otevírají tajemné dveře starých pražských pověstí o Bruncvíkovi, Golemovi a mistru 
Hanušovi. Dětská obrazová publikace.

Colfer, E.: Legenda o Pistolnici Murphyové
Čtyři kluci v rodině je trochu hodně, a tak jednoho dne ti dva největší rošťáci musí začít trávit 
odpoledne v knihovně. Jenže mezi regály kraluje obrovská Pistolnice Murphyová s razítky 
zavěšenými proklatě nízko...

Francková, Z.: Drobná vítězství
Veselé i trochu smutné vyprávění plné koní a pejsků o desetileté Barče, která ztratila milovaného 
tatínka.

Vánoční koncert úpické městské hudby 
     Blíží se 19. hodina, divadlo praská ve švech, na chodbách nezůstala ani jediná volná židle, která 
by se ještě dala přidat jako přístavek. Na koncert přišlo přes 400 návštěvníků. 
     Kapelník Zdeněk Möglich si našel chvilku, aby pro ÚN poskytl krátký rozhovor a zapomněl tak 
na stoupající nervozitu před údery prvních tónů koncertu.
ÚN: Pane Möglichu,  kolikátý vánoční koncert jste letos připravili?
ZM: Začínali jsme s koncertem v roce 1995 v městském sále, od roku 2002 koncertujeme 
        v divadle.
ÚN: Vidím tady připravenou dlouhou řadu účinkujících, s kým spolupracujete?
ZM: Začnu s muzikanty,  těch je 35, já jsem třicátý šestý, pořadem budou provázet dva
        moderátoři, Romana Pacáková a Tomáš Matuška. Zazpívají Vám Adélka Bischová,
        Jiří Hofman, Ladislav Lysický, Jana Prouzová, Pavla Ptáčková, Jana Soukupová, Iveta
        Suchánková a host s tmavou pletí John Hofstrong. K dalším vystupujícím patří děti
        ze ZŠ Lány pod vedením učitelek H. Dědkové a D. Kneřové a taneční skupina 
        Refflexive Dance Group ze Rtyně v Podkrkonoší.
ÚN: Koncertu předcházely přípravy, kdo se na nich podílel kromě výše uvedených 



        aktérů?
ZM: Jsem rád, že můžu poděkovat Janě Suchánkové za připravené dárky pro účinkující a
        za zajištění stromků na pódium, Janě Hetflejšové za dlouholetou spolupráci při 
        občerstvení v Bohémě, kulturnímu středisku za trpělivost při zkouškách a za splnění
        požadavků na nasvícení koncertu, Ota Lelek nám úspěšně zvučí.
ÚN: Vystoupení v divadle není pro městskou hudbu jediné, na jaká další se mohou 
         posluchači ještě těšit?
ZM: Na Štědrý den tradičně zahrajeme na náměstí koledy a  4. ledna uvedeme v Havlovicích
        Tříkrálový koncert.  
ÚN: Přeji Vám i celému orchestru úspěšná vystoupení, kterými rozdáte všem 
        přítomným mnoho radosti.

K rozhovoru připojuji sérii fotografií z koncertu a prosím doplnit popisky:
- bude to podle fotografií
Kapelník Zdeněk Möglich a úpická dechovka
Děti ze ZŠ Lány pod vedením učitelek H. Dědkové a D. Kneřové
Zpívali Adélka Bischofová, Jiří Hofman, Ladislav Lysický, Jana Prouzová, Pavla Ptáčková, Jana 
Soukupová, Iveta Suchánková.
Taneční skupina Refflexive Dance Group ze Rtyně v Podkrkonoší

Osudu navzdory – Život a dílo Heleny Čapkové
     Pro příznivce tvorby sourozenců Čapkových máme se začátkem nadcházejícího roku dobrou 
zprávu. Život a dílo Heleny Čapkové – Koželuhové – Palivcové zpracoval Mgr. Aleš Fetters a ve 
spolupráci s obcí Malé Svatoňovice a  Muzeem bratří Čapků v Malých Svatoňovicích se podařilo 
vydat publikaci mapující životní etapy a tvorbu Heleny Čapkové. Autor díla Mgr. Aleš Fetters 
čtenářům poutavě  přibližuje její dětství v našem městě, první lásku, vdavky, odchod do Brna, 
později do Prahy, osud za protektorátu a po válce i poslední návštěvy rodného kraje. Zaznamenává 
její tvorbu, literárně činná byla už v první polovině dvacátých let. Jako spisovatelku ji známe 
především díky její knize Moji milí bratři, tedy jako sestru slavných bratří. Literární talent jí nelze 
upřít, říká Mgr. Aleš Fetters ve svém úvodním slově. 
      Publikace je doplněná fotografiemi titulních stránek vydaných knížek a další fotografie nás 
provázejí životem Heleny Čapkové, z nichž poslední je z léta 1960 při poslední návštěvě v našem 
městě.         
     Poutavé čtení na zimní večery osloví jistě nejen Čapkovce.
      Publikaci je možné zakoupit v úpickém muzeu za 30,- Kč.
                                                                                                                                   MS

Akce pořádané ZUŠ A. M. Buxton, Úpice

Leden
21. 1. 1645 Žákovské vystoupení HO Sál ZUŠ A. M. Buxton 
25. 1. 1500 Vernisáž výstavy Kulturní klub 

fotografického oddělení VO ZUŠ A. M. Buxton Malé Svatoňovice

Únor
5. 2. 1700 Taneční akademie ZUŠ A. M. Buxton Divadlo A. Jiráska 
6. 2. 1700 Taneční akademie ZUŠ A. M. Buxton Divadlo A. Jiráska

Nové přijímací řízení na střední školy



V letošním školním  roce budou všichni deváťáci a někteří páťáci ze základních škol procházet 
novým přijímacím řízením. 
Přihlášky ke vzdělávání ve střední škole podává uchazeč nebo zákonný zástupce řediteli střední 
školy do 15.března 2009. Pro první kolo přijímacího řízení může uchazeč podat až tři přihlášky. 
Pozvánku k přijímací  zkoušce  pro  první  kolo  zasílá  ředitel  SŠ uchazeči  14  dní  před  termínem 
konání přijímací zkoušky. 
První kola přijímacích zkoušek se na středních školách konají od 22.4. do 7.5.2009. Na naší škole 
vyhlašujeme 2 termíny prvního kola, a to na 22.4. a 24.4.2009. Uchazeč, který obdrží rozhodnutí o 
přijetí, potvrdí svůj zájem o studium na dané SŠ odevzdáním zápisového lístku. 
Další  kola  přijímacího  řízení  budou  střední  školy  vyhlašovat  podle  počtu  volných  míst  do 
jednotlivých oborů.

Jaká jsou kritéria pro přijímací řízení na GSOŠ Úpice?
 
Pro školní rok  2009/2010  se budou přijímat žáci  do těchto oborů denního studia:

79-41-K/81 Gymnázium 8 leté    z  5. třídy ZŠ     Přijímací    pís. ČJ, M 
79-41-K/41 Gymnázium 4 leté    z  9. třídy ZŠ     zkoušky:     pís. ČJ, M
68-43-M/01 Veřejnosprávní činnost 4 leté    z  9. třídy ZŠ              pís.  ČJ, M, test VP

Přijetí  bez  přijímacích zkoušek  pro školní rok  2009/2010:

• osmileté gymnázium   
-  uchazeči s průměrem  do  1,5   za  1. a  2. pololetí  4. ročníku  a  1. pololetí  5. ročníku  základní  školy

• čtyřleté  gymnázium   
-  uchazeči s průměrem  do  1,8   za  1. a  2. pololetí  8. ročníku  a  1. pololetí  9. ročníku  základní  školy

• veřejnosprávní činnost
-  uchazeči s průměrem  do  2,0   za  1. a  2. pololetí  8. ročníku  a  1. pololetí  9. ročníku  základní  školy

Všechny zájemce o studium, kteří propásli listopadový Den otevřených dveří, srdečně zveme na 
další, který se koná v sobotu 17.ledna 2009 mezi 9.00-11.00 hod.

Do nového roku 2009 přeji naší škole bezproblémový chod, úspěšné zvládnutí všech legislativních 
změn, hodně šikovných studentů ve všech oborech včetně bakalářského studia,   mnoho dalších 
úspěchů v prestižních soutěžích a spousty příjemných zážitků ze školních akcí. Dále přeji všem 
sponzorům,  rodičům našich  žáků,  zaměstnancům školy,  studentům,  našim absolventům a  Vám 
všem, kteří se zajímáte o úpickou střední školu, pevné zdraví a hodně štěstí.

Mgr.Irena Dobiasová, Gymnázium a Střední odborná škola, Úpice 

ÚSPĚCHY V BIOLOGII SE STÁVAJÍ NA ÚPICKÉM  GYMNÁZIU TRADICÍ
         
                Studentky vyššího gymnázia Eva Trčková, Alžběta Trčková, Eva Hašková 
a Ivona Špringrová se daly hned od začátku školního roku do náročné práce. Rády by navázaly na 
loňské úspěchy :  Anna Hartmanová - bronzová medaile na mezinárodní biologické olympiádě 
v Indii, Eva Trčková - 1. místo v krajském kole biologické olympiády. Studují spoustu studijních 
materiálů na velmi zajímavé téma Smrt jako součást života, učí se poznávat desítky rostlin a 
živočichů , pracují na školním kole biologické olympiády a účastní se přípravných seminářů. 
Všechna čtyři děvčata byla vybrána do skupiny 24 nejlepších biologů v kraji na setkání nadějí 
v oboru biologie, které se uskutečnilo v listopadu na Střední  odborné škole veterinární v Hradci 



Králové. V sobotu 13. 12. 2008 si odpustila pečení cukroví a celý  den se vzdělávala v poznávání 
bezobratlých živočichů na semináři ve Dvoře Králové.
Přejeme jim hodně sil a zdaru do další práce.
                                                                                                      RNDr. Jaroslava Vlčková

Výzva ZŠ Úpice-Lány 

PŘEKONÁME OPĚT REKORD?
Vážení přátelé, 
znovu Vás oslovujeme a žádáme o pomoc k překonání dalšího českého rekordu. Tentokrát nemusíte 
nic sbírat, stačí jen vyrobit jakéhokoliv sněhuláka či sněhuláky a přinést je během ledna do naší 
školy. Celá akce vyvrcholí při tradičních Zimních radovánkách 30. ledna 2009 od 9.00 hodin, kdy 
se pokusíme všechny sněhuláky shromáždit na jednom místě – lánském hřišti a opět se zapsat do 
České Guinessovy knihy rekordů. Stavění sněhuláků bude pokračovat i dopoledne 30. ledna, proto 



neváhejte a přijďte mezi nás!!! Vzhledem k tomu, že sněhu je málo, použijeme jakýkoliv materiál.
Přispějte i Vy svými nápady a kontaktujte nás osobně, telefonicky či mailem. 

Telefon: 499 881 124, 775 032 516 
        e-mail: zsul@zsul.cz 

kontaktní osoba: Mgr. Iveta Jiříčková
     Děkujeme za spolupráci a pomoc.       

Dětský parlament při ZŠ Úpice-Lány opět v akci

Sportovní víkendovka aneb Baskeťačky v Úlu

Tato opět velice vydařená akce proběhla od 21. do 23. listopadu 2008. Už podle názvu je 
zřejmé, co bylo její náplní. V pátek nás poctila návštěvou karatistka paní Anna Goldmannová se 
svým pomocníkem Ondrou Červinkou, kteří nám předvedli a nakonec nás i naučili několik zákroků, 
které se dají použít při sebeobraně. 

Celá sobota byla zaměřena na basketbal. Kromě zápasů, které se sehrály během dopoledne, 
se děti dověděly zajímavé informace z historie tohoto sportu. Pozdní odpoledne a večer patřily 
návštěvě klání prvoligových hráček z Kary Trutnov versus Hradec Králové. Viděli jsme velice 
napínavý zápas, ale ani naše povzbuzování k výhře trutnovských hráček nepomohlo. 

V neděli dopoledne jsme přivítali 3 hráčky -  Michalu Hartigovou, Michaelu Ivanovou a 
Kateřinu Hindrákovou s jejich manažerem Janem Braunem u nás ve škole. Vyzpovídali jsme je, 
absolvovali minitrénink a sehráli s nimi několik  minizápasů. To, že přijali  pozvání, nás všechny 
potěšilo. I jim se u nás v Úlu líbilo a naše basketbalisty pochválili.

Po celou dobu víkendovky jsme soutěžili a hráli i další zajímavé hry. Tato akce splnila 
očekávání organizátorů  i přihlášených dětí – a tak to má být.

Průběh celého víkendu je k vidění v sestřihu na www.televize-js.cz.

 Projekt „Víkendovky“ na naší škole finančně podpořil Královéhradecký kraj. Děkujeme.

Mgr. Iveta Jiříčková

http://www.televize-js.cz/
mailto:zsul@zsul.cz


Andělský den

     S  obavami,  ale  i  očekáváním vítaly  v  každé  třídě ZŠ Bratří  Čapků děti  Mikuláše  a  jeho 
doprovod. Zpívaly se písničky, odříkávaly básničky, slibovaly hory doly. Aby se děti nebály, zůstala 
stejně  jako  loni  ošklivá  a  hrůzostrašná  čertiska  za  komínem.  Za  dětmi  se  vypravily  jen  jejich 
krásnější a mírumilovnější kolegyně, které "hříšníkům" pouze domlouvaly. Jako už tradičně se i 
přesto nejvíc báli „velcí raubíři“. Ale když slíbili, že se polepší, a vykonali různé „trestíky“, andělé i 
jim nadělili dárečky.  Žáčci 1. stupně byli spokojeni a my se pomalu loučili. Tak zase za rok a třeba 
i s čerty!

Martin Dytrych
ZŠ Bratří Čapků



Tradičně netradiční zápis dětí do 1. třídy
ZÁKLADNÍ ŠKOLY ÚPICE-LÁNY
pro školní rok 2009-2010
se uskuteční
ve čtvrtek 22. ledna 2009
od 14 do 18 hodin
v tělocvičně školy.

-ÚL-

Řekni mi, co vhazuješ do kotle, a já ti povím, 
co všechno musíš ty i tvé okolí vydýchat !

Zima je už v plném proudu a je namístě se pozastavit nad tím, jak to vypadá s naším životním 
prostředím právě uprostřed zimy.
Tepelné zdroje – má být název projektu, který chce realizovat úpické gymnázium ve spolupráci se 
zahraničními školami (viz článek v minulých číslech ÚN). Tepelnými zdroji se budou zabývat 
studenti gymnázia nejen z hlediska jejich postavení vedle jiných zdrojů energie, ale především 
z hlediska jejich dopadu na životní prostředí, tedy ekologie.
 V tomto článku bych chtěla pouze „nakousnout“ celou problematiku.

Je známo, že bývalí velcí znečišťovatelé životního prostředí, např. tepelné elektrárny, jsou v tomto 
směru téměř za vodou.V posledních desetiletích byly nakupovány a montovány nákladné 
technologie na spalování tuhých paliv. Např. v EPO Poříčí byly instalovány dva francouzské kotle 
na fluidní spalování, kde je řešena současně otázka odsíření. Škodliviny –oxid siřičitý i uhličitý jsou 



přísně monitorovány.

Co však dodnes zůstává velkým problémem, jsou tepelné zdroje mnoha našich domácností!
Přestože jsou v obcích zavedeny centrální zdroje tepla jako horkovod, plyn (samozřejmě se topí 
také elektřinou), mnoho domácností dnes topí v běžných kotlích na uhlí či dříví. Pokud by se v nich 
spalovalo jen to, co má, tedy opravdu pouze uhlí či dřevo, nebili bychom na poplach. Bohužel se 
však do kotle dá vhodit ledacos. A v tom je jádro pudla!

To, o čem bych se dnes zatím stručně chtěla zmínit, je problém spalování plastů.
Všichni vědí, že se plasty, pneumatiky, odpady z dřevotřískových nábytků aj. spalovat v kotlích 
nemají! Ale bohužel málokdo to dodržuje. Myslím si, že hlavně proto, že lidé nejsou informováni o 
tom, k čemu dochází při spalování těchto látek.

A teď jsme vlastně na začátku možného odpovídání na dotaz v úvodní větě článku.
Spalování plastů a jim podobných látek je velice složitý proces. Aby se plast mohl nějak ekologicky 
zničit, je k jeho spalování třeba velmi vysokých teplot. Těch je dosahováno ve speciálních 
spalovnách. V našich kotlích v domácnostech takových potřebných teplot samozřejmě 
nedosahujeme. Takže dochází k tomu, že z nedokonale  spalovaného plastu vznikají zplodiny, které 
jsou často velmi jedovaté, dokonce karcinogenní (rakovinotvorné). 
A to pak všichni v okolí a obci dýcháme!
Například  nedokonalým spalováním běžných igelitů, plastů PVC vzniká jednak kyselina 
chlorovodíková (solná), která dráždí dýchací cesty. Dále uniká monomer PVC – vinylchlorid, který 
je velmi toxický s karcinogenním účinkem. A tak bych mohla pokračovat. Pro začátek to stačí.
 Ale rozhodli jsme se, že postupně v rámci studentského ekologického projektu bychom chtěli 
veřejnost podrobněji informovat o spalování nebezpečných látek, o vznikajících škodlivinách, jejich 
vlastnostech, toxicitě a dopadu na životní prostředí nás všech. Domníváme se, že právě 
informovanost občanů je prvním nezbytným krokem k nápravě.

                                                                                           Ing.Jana Šepsová s použitím
                                                                                           seminární práce loňských maturantů

Zimní běžecká liga popatnácté

     V neděli 7. prosince 2008 od 14.00 se ve Rtyni  v Podkrknoší odstartováním Mikulášského běhu 
rozjede velmi populární seriál Zimní běžecké ligy „O krále Jestřebích hor“. Dlouhodobá soutěž 
obsahuje 12 závodů pro všechny věkové kategorie od předškolních dětí až po sedmdesátileté 
veterány. Závody mají velmi dobrou účast i proto, že hlavní závod nesmí být delší než 6 km, čímž 
je přístupný běžcům všech výkonnostních tříd i příchozím. 
    Zakončení celého seriálu je v Úpici 8. března 2009 při závodě Úpická desítka, kterým se začíná 
jarní sezona běhů mimo dráhu. 
     Součástí Zimní běžecké ligy je i 35. ročník Silvestrovského běhu Havlovicemi, na který 
pořadatelé připravili několik překvapení. Mimo jiné se poběží závod „Buď fit“ na 2 km. Vítězem se 
nemusí stát první v cíli, ale ten, kdo přijde v nejlepším netradičním běžeckém oblečení.
      Mikulášský běh proběhl za pochmurného počasí, přesto se na startu sešlo množství závodníků 
ve všech věkových kategoriích. V kategorii předškoláků uspěli Jan Šesták, Tomáš Vašíček a Daniel 
Hejna, kteří obsadili první tři místa. V hlavním závodě na velmi těžkém bahnitém terénu zvítězil 
domácí Petr Pechek před Milanem Janatou. 
                                                                                                                                   Karel Šklíba





Slovo starostky TJ Sokol Úpice na závěr roku 2008
      Rok 2008 byl rokem činorodé práce ve všech složkách naší tělocvičné jednoty. Na stránkách 
Úpických novin i v populárním televizním Účku  jsme  pravidelně informovali naše spoluobčany o 
našich akcích a o dosažených výsledcích na nejrůznějších sokolských sportovištích.
      Naše řady doplnili mladí lidé se svými ratolestmi, do řad žactva nastoupili noví cvičenci. 
Pravidelná cvičení se konala v tělocvičnách základních škol Bří Čapků a Na Lánech. Obětavá práce 
cvičitelů vedla cvičence ke zlepšování jejich tělesné kondice a starší cvičence  k udržování tělesné a 
duševní pohody. Za dobrovolnou obětavou práci vyjadřuji všem cvičitelům poděkování.
      Cvičenci se nescházeli jenom v tělocvičnách. V letních měsících se cvičilo na hřištích, cestovalo 
se po krásném okolí našeho města a kraje, pro žactvo a dorost byl připraven letní tábor. 
Nezapomínalo se ani na společenské poslání Sokola, pořádaly se besedy k příležitostným událostem 
českého národa a k historii naší tělocvičné jednoty. Úspěšně si vedli naši zástupci při práci ve 
vedení Podkrkonošské Jiráskovy župy.
      Všem členům Sokola Úpice na závěr roku 2008 chci poděkovat za jejich přístup ke kázni ve 
cvičebních hodinách a za spolupráci při zajišťování všech našich akcí. Poděkování patří Městu 
Úpice za podporu rozvíjejícím se sportům, ředitelům úpických škol za pronájmy tělocvičen a jejich 
zařízení pro naše cvičení. Děkuji všem sponzorům za příspěvky předané naší tělocvičné jednotě.

Do nového roku přeji všem občanům města Úpice hodně zdraví a spokojenosti.
                                          Bc. Libuše Rückerová, starostka Tělocvičné jednoty SOKOL Úpice

Mikuláš navštívil tělocvičnu na Blahovce

        Cvičební hodinu nejmenších cvičenců Sokola Úpice přišel v pondělí 1. prosince navštívit 
Mikuláš se svým doprovodem. Do tělocvičny přišel v době, kdy asi 50 dětí se svými rodiči 
dokončovalo rozcvičku. Mikuláš  nejprve váhal, jestli má rušit hemžení, pomalu obešel celou 
tělocvičnu a dlouho pozoroval děti, aby viděl, co se v Sokole naučily, a hlavně jestli poslouchají své 
rodiče a cvičitele. Nakonec usoudil, že si jeho dárečky zaslouží.
      Zastavil se u cvičících dětí na lavičkách a u kladiny, po kterých děti za dozoru svých rodičů a 
cvičitelů přecházely. Mikulášovi předvedly seskok na měkkou žíněnku se závěrečným kotoulem. 
Z toho, co děti Mikulášovi předváděly, se nemohl vzpamatovat čert. Zapomněl, že je jeho 
povinností strašit, metlu ani nepoužil a jenom  brblal. Bez toho by přece nebyl čertem. Mikuláš 
donesl do tělocvičny plný koš ovoce a sladkostí. Každý  malý cvičenec dostal dárek po přednesení 
básničky nebo říkanky, někdo zazpíval písničku.
     Z tělocvičny odešel Mikuláš s andělem  a s brblajícím čertem příjemně překvapený nad  uměním 
a kázní malých sokolíků, spokojena byla i cvičitelka sestra Jára Galuščáková.

                                                      Mikulášskou nadílku v Sokole Vám přiblížil Zdeněk Pitaš



Pravidla pro vyhodnocování nejlepších sportovců města  Úpice za rok 2008

                                                          I.
Navržená osoba musí splňovat alespoň jednu z těchto podmínek:

• má v Úpici trvalý pobyt
• je členem a aktivně se účastní činnosti v úpické tělovýchovné organizaci, působí 

jako závodník, trenér, cvičitel či funkcionář.    
Navržená akce musí splňovat alespoň jednu z těchto podmínek:

proběhla na území Úpice
hlavním pořadatelem byla úpická tělovýchovná organizace 

                                                           II.
Vyhodnocení  sportovců, činů a událostí provádí sportovní komise. O složení rozhodne na svém 
jednání v úterý 3. února 2009. Návrh předloží ke schválení zastupitelům města 12. února 2009. 
Slavnostní vyhlášení proběhne do konce prvního čtvrtletí roku 2009. 

                                                            III.
Vyhodnocují se tyto kategorie:   
= mládež  (narození 1989 a mladší)  
= dospělí (narození 1988 a starší)
= osobnost sportu (trenér, funkcionář, cvičitel, rozhodčí apod.)
= kolektiv
= čin fair play
= Síň slávy
= událost roku (organizace tělovýchovné či sportovní události roku) 



                                                            IV.
Návrhy na ocenění sportovců, činů a událostí podle stanovených kategorií mohou tělovýchovné a 
sportovní organizace, školy i příznivci (jednotlivci) zasílat nejpozději do pátku 30. ledna 2009, do 
13 hodin, na adresu Bc. Libuše Rückerová,  tajemnice sportovní komise při ZM, Městský úřad 
Úpice, Pod Městem 624, 542 32 Úpice nebo elektronicky na adresu sportovnikomise@upice.cz. U 
nominovaných sportovců musí návrh obsahovat jméno a příjmení, datum narození sportovce, 
adresu bydliště, oddílovou příslušnost, disciplínu a výsledky dosažené v roce 2008; u osobnosti 
sportu může být sledované období delší. U nominovaných kolektivů musí návrh obsahovat název 
kolektivu, disciplínu a výsledky dosažené v roce 2008. Navržený čin fair play musí obsahovat 
jméno a příjmení oceněného a popis činu, za který je dotyčný nominován. V kategorii událost roku 
je nutné uvést název a termín akce, název pořádající organizace a důvod nominace (v čem byla akce 
výjimečná) – příslušné formuláře jsou ke stažení na www.upice.cz a na www.jestrebihory.net. 

                                                                                       Petr Kalousek
                                                                  předseda sportovní komise při ZM Úpice

O POHÁR SPARTY ÚPICE 2008
2. ročník pravidelných turnajů v elektronických šipkách

Vylíčil obhájil titul, béčkové kategorii vévodil Trdlikát.
      Posledním 51. turnajem skončil 26. listopadu 2. ročník turnajového seriálu O Pohár Sparty 
Úpice. Dlouhodobá soutěž odstartovala již v půlce prosince loňského roku a pokračovala až do 
konce listopadu. Pořadatelem byl šipkový klub TJ Sparta Úpice a partnery úpický Apríl bar a Město 
Úpice.
     V samotné soutěži se nejvíce dařilo obhájci  loňského prvenství reprezentantovi domácí TJ 
Sparty Úpice Ondřeji Vylíčilovi. S úctyhodným náskokem takřka čtyř tisíc bodů získal zaslouženě 
svůj  druhý  triumf.  K  němu  v  průběhu  roku  přidal  hned  pět  titulů  hráče  měsíce  (z  jedenácti 
možných).  Za suverénem obou doposud uskutečněných ročníků se dále  srovnali  stříbrný Lukáš 
Pullmann z pivního baru Hampejz Rtyně a bronzový Milan Menšík z úpického Zifčáka. Nejlepší 
ženou se  stala  Marie  Kořínková hájící  barvy  Černého Supa Hajnice,  která  v  konečném pořadí 
uzavřela elitní desítku.
     Kategorie B byla podstatně vyrovnanější.  Zlato uhájil  Libor Trdlikát z Lumírkoviců Úpice 
náskokem 680 bodů před svým týmovým spoluhráčem Sašou Rybakem. Ten o pouhých 200 bodů 
porazil třetí Jiřinu Holanovou ze Zifčáka.
          Příští ročník startuje 7. ledna a bude pokračovat pravidelně každou středu až do konce 
listopadu příštího roku. V pravidlech se nic zásadního nezměnilo. Opět budou zřízeny dvě hráčské 
kategorie, opět se budou vyhlašovat hráči měsíců a opět se bude hrát v Apríl baru od 19ti hodin. 

Turnaj v sálové kopané
     Šipkový oddíl TJ Sparta Úpice vypisuje 2. ročník turnaje v sálové kopané. Hrát se bude 
10. ledna v tělocvičně ZŠ Bratří Čapků v Úpici a předběžné a především závazné 
přihlášky jsou přijímány do 21. prosince. Na organizaci akce se podílí také šipkový klub 
Zifčák a Město Úpice.
     V místě konání bude zajištěno základní občerstvení v čele s chutným guláškem a 
točeným pivkem. Každý tým, který se zúčastní, obdrží věcnou cenu a pamětní list. 
Nejlepší trio pak samozřejmě poháry (vítěz i putovní). Vyhodnocen bude taktéž nejlepší 
střelec či brankář. Důležitým bodem pravidel je ten, že v týmu mohou být pouze 
registrovaní šipkaři anebo neregistrovaní fotbalisté.
     Úvodní ročník hodnotili jeho účastníci velmi kladně. Další podrobnosti o tom letošním, 
včetně výsledků, fotek a zajímavostí z loňska, lze najít na webu pořadatele 
www.navrchol.cz/sparta (sekce "soutěže"). S přihláškami se můžete obracet na telefon 

http://www.jestrebihory.net/
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603 104 220.

Turnaj ve stolním tenisu

Ve dnech 14.  – 17.11.2008 proběhl  již XVI.  ročník celorepublikového  turnaje  Českého 
hnutí speciálních olympiád ve stolním tenisu, který se konal ve Dvoře Králové nad Labem v ZŠ 
Strž.

Celou akci organizoval sportovní klub Klokani spolu s Ústavem sociální péče Hajnice – 
barevné domky, dále společnost pro podporu lidí s mentálním postižením v ČR, společnost DUHA 
– nadace pro děti postižené mozkovou obrnou Trutnov a město Dvůr Králové nad Labem.

Sportovního klání se zúčastnili i zahraniční sportovci, a to z Rakouska 7 hráčů, ze Slovinska 
4 hráči, 4 hráči z Monaca, 4 hráči ze Slovenska a 4 hráči z Německa. Celkem i s českými sportovci 
129 účastníků.

V pátek od 19 hod. proběhlo slavnostní zahájení, které odstartoval čestný předseda ČHSO 
pan Vlastimil Harapes. Také jsme přivítali  místostarostu města Dvora Králové nad Labem pana 
Mgr. Bibena, národní ředitelku ČHSO paní doktorku Martinu Středovou, víceprezidentku ČHSO 
paní Mgr. Hanu Urbanovou. Pozvání přijala ředitelka ZŠ Strž, která nás pravidelně hostí ve svých 
zdech, paní Mgr. Šárka Šantrochová, dále ředitel SOU a SOŠ ve Dvoře Králové nad Labem pan 
Mgr. Petr Vojtěch a zástupce našich velkých sponzorů pan Petr Macák za firmu T-Mobile. Tímto 
bychom  všem  zúčastněným  a  všem  sponzorům  chtěli  poděkovat  za  možnost  zrealizování  tak 
úspěšného turnaje ve stolním tenisu. 

Ještě jednou všem díky a sportu zdar!!
Térová Markéta, ÚSP Hajnice - barevné domky

Svazek obcí Jestřebí hory bilancuje devátý rok existence

      Dvanáct obcí v našem regionu prožilo již devátý rok pod společným označením Svazek obcí 
Jestřebí hory. V dobrovolném svazku obcí, který soustřeďuje Batňovice, Havlovice, Chvaleč, Jívku, 
Libňatov, Malé Svatoňovice, Maršov u Úpice, Radvanice, Suchovršice, Velké Svatoňovice, Rtyni v 
Podkrkonoší a Úpici, žije 16 300 obyvatel a území má rozlohu 140 km2 .  

SOJH pomáhá zlepšení kvality života v regionu. Letošní rok byl opět pestrý:
- formou grantů jsme rozdělili 70 000 Kč na významné regionální projekty 
- zahájili jsme přípravné práce v projektu Bezpečný region Jestřebí hory
- vydali jsme 6 čísel Zpravodaje sportovních, kulturních a společenských akcí
- pokračujeme ve fungování zpravodajského portálu www.jestrebihory.net   
- k posílení efektivity svazku nám servisní práce řídí Království – Jestřebí hory, o.p.s.
- uspořádali jsme akci Spolky sobě 2008
- aktualizovali jsme turistické mapy regionu Jestřebí hory v počtu 10 000 ks a vydali 12 nových 
infotabulí
- započali jsme aktivní práci v Kladském pomezí – turistickém regionu Královéhradeckého kraje
- zúčastnili jsme se RegionTouru – veletrhu cestovního ruchu v Brně
- aktualizovali jsme rozvojový dokument Strategie území regionu Jestřebí hory, který je nutný pro 
možné žádání obcí z fondů EU
- spolupracujeme na údržbě lyžařských tras v Jestřebích horách
- pomáháme spolkům v získávání finančních prostředků z grantů KHK a ČR
- pracujeme na prohloubení spolupráce s Informačním centrem regionu Jestřebí hory se sídlem 
v Úpici
- aktivně se podílíme na dění v MAS Království – Jestřebí hory, jejímž  prostřednictvím jsme do 
regionu přinesli 2 500 000 Kč na regionální projekty (více www.kjh.cz)
Do výčtu aktivit bychom mohli zahrnout i pravidelná setkávání starostů a koordinaci činnosti. 

Naším cílem je přispět k činorodosti spolků, firem a občanů. Proto se naše aktivity zaměřují 

http://www.kjh.cz/
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na práci pro veřejnost. Věříme, že se nám daří podporovat regionální patriotismus. 
Do nového roku přejeme všem občanům hodně štěstí a zdraví. Těšíme se na společná 

setkání v příštím jubilejním roce.
                                                Ing. Iljana Beránková, předsedkyně Svazku obcí Jestřebí hory

     Dr. Jan Balcar, ředitel Království – Jestřebí hory, o.p.s. - servisní organizace Svazku obcí 
                                                                                                                                Jestřebí hory 

KOM informuje
     Občanské sdružení Klub osamělých maminek /KOM/ hájící práva dětí z neúplných rodin 
oznamuje, že nově  provozuje internetové stránky www.kom-Trutnov.cz. Naleznete zde kontakt na 
předsedkyni KOM paní Janu Hetflejšovou, na kterou se v případě potřeby řešení problémů můžete 
obrátit. Telefonní číslo má 603 976 105, e-mailovou adresu kom.jana@gmail.com.
      Za dobu působení Klubu se na něj o pomoc obrátila dlouhá řada rodičů, kteří potřebovali radu či 
pomoc při řešení svízelných situací, je možné si sjednat i právní poradenství. Pro děti Klub pořádá 
během roku řadu akcí, se kterými se můžete seznámit na výše uvedených stránkách.
O pomoc může požádat i osamělý otec, který má dítě ve své péči.
                                                                                                      Jana Hetflejšová

Městské muzeum pro Vás chystá v roce 2009 tyto výstavy:

do 23. 1.              Čapkovská výstava a Lyže, brusle….
8. 2. -  20. 3.        Slavné vily Královéhradeckého kraje
31. 3. - 12. 4.       Velikonoce v muzeu s kraslicemi Anny Rusové
21. 4. – 13. 6.       Nejstarší dokumenty úpické historie – součást oslav 650. výročí 
23. 6. - 30. 8.        Pojďte s námi do cukrárny
10. 9. – 16. 10.      Foto Vladimír Řezníček a Lucie Vernerová
22. 10. – 6. 11.      Lenka Mílová, Obrazy
19. 11. – 3. 1.        Betlémy v muzeu 

Divadlo na nitkách
     Klub loutkářů v Úpici hodnotil svou práci za uplynulý rok . Protože to byl rok dosti náročný pro 
celý soubor, chceme i celou veřejnost informovat o tom, co jsme dělali.

Rok 2008 si vyžádal intenzivní činnost celého souboru. Na jeviště byla uvedena starší hra O víle 
Verunce, která se hrála v lednu, v únoru jsme nově uvedli pohádku Drak a 6. 4. premiéru pohádky 
Krejčí Nitka a zakletá princezna. Hru Drak jsme sehráli také na festivalu v Jaroměři – Boučkova 
Jaroměř. 

Po takovém oficiálním zakončení sezony nás čekala letní činnost. Už v květnu jsme sehráli tři 
představení Jak se čerti ženili na „Dnech Úpice“ v Ratibořicích a hned nato jsme instalovali velkou 
expozici osmi naaranžovaných scének a celkem asi 100 loutek v úpickém muzeu v rámci výstavy 
Z pohádky  do  pohádky.  V červnu  jsme  hráli  v Úpici  na  náměstí  při  akci  Bujará  Úpice  kratší 
pohádku Jak se ševcem čerti šili a totéž ve třech představeních o úpické pouti na nádvoří Dřevěnky. 

V září jsme byli hosty akce „Jičín - Město pohádek“, kde jsme uvedli tři představení        O 
líném Kubovi a tutéž hru potom ještě na podzim v Úpici. 

V listopadu pak to byla již tradiční přehlídka loutkových her Rolnička, na níž účinkoval soubor 
ZVONEČEK z Prahy, Loutkové divadlo HAD z Hradce Králové a Loutkové divadlo SRDÍČKO 
z Jičína. Ještě v průběhu této přehlídky jsme znovu připravovali další představení Krejčí Nitka. Tuto 
pohádku jsme uvedli 23. 11. na soutěži v Libčanech, 29. 11. ve dvou představeních v Červeném 
Kostelci a konečně 7. 12. také v Úpici. V Libčanech to byla soutěž „ O cenu Matěje Kopeckého“ a 
naše představení, hodnocené dětskou porotou, získalo 1. místo.  V prosinci byla ještě vystoupení na 
Mikulášské besídce v Batňovicích a na Sychrově U Maršíků.

mailto:kom.jana@gmail.com
http://www.kom-Trutnov.cz/


Celkem to bylo 19 představení a vystoupení a k tomu ještě organizace přehlídky Rolnička 2008. 
Loutkové divadlo  v Úpici baví dětské publikum už 58 let. Věříme, že je před námi ještě mnoho 

pěkných představení, která připravujeme právě pro naše nejmenší diváky.
                                                                                                                         Antonín Kubíček
     Za úpické muzeum bych chtěla celému souboru poděkovat za vynikající spolupráci při 
instalaci pohádkových motivů a kouzelných loutek při naší letní výstavě. Přes 700 návštěvníků 
obdivovalo neživé figurky, které úpičtí loutkáři dokáží oživit a rozdávat radost malým i 
velkým návštěvníkům.
                                                                                                                                      MS 

text pod foto.    ilustrační foto H. Šlechtová

Program  kina               leden    2009

Upozornění pro návštěvníky a obdivovatele kina
Kino Mír v Úpici zahájilo projekce s vícekanálovým ozvučením Dolby stereo. Toto zařízení 
podstatně vylepší poslechovou pohodu zvukového doprovodu filmových představení, která tím 
dosahuje úrovně kvality projekcí v multikinech.
    

3. sobota od 17.30 hodin

SAW V

Další film kultovní série SAW. Strašlivý horor pro otrlé diváky, v němž skládačkový vrah opět 
pokračuje ve svém díle.

                                 vstupné: 64,-Kč +1,  Dolby,  93 min.,  české titulky,  pro mládež do 15 let 
nepřístupný



         

6. úterý od  17.30  hodin
ABSURDISTÁN
Nový film v české řeči. Komedie o vzpouře žen a o válce pohlaví tak trochu na antické téma - co se 
stane, když ženy přestanou spát s muži.
                                            vstupné: 59,-Kč +1, Dolby, 88 min., české znění,  pro mládež do 12 let 
nevhodný
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
               MALÁ PŘEHLÍDKA FILMÚ MIROSLAVA JANKA K JEHO 55. NAROZENINÁM
7. středa od 17.30 hodin

NESPATŘENÉ

Svět nevidomých dětí z pražské školy Jaroslava Ježka.

                                                                           vstupné: 49,-Kč +1, 73  min.,  české znění, mládeži 
přístupný

8. čtvrtek od 17.30 hodin

CHAČIPE

Život v dětském domově prostřednictvím hry s filmovou kamerou.

                                                                            vstupné: 49,-Kč +1, 53 min.,  české znění,  mládeži 
přístupný

9. pátek  od 17.30 hodin

BITVA O ŽIVOT

Film o jedné Bystré obci v Orlických horách sleduje neskutečně skutečné postavy v jejich 
každodením životě.

                                                              vstupné: 49,-Kč +1,  Dolby,  88 min.,  české znění,  mládeži 
přístupný

Po představení od 19.00 hodin beseda s Miroslavem Jankem, která se může odehrávat až do 
kuropění.
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

16. pátek  pozor  od 17.00 hodin  

SOBÍK NIKO

Animovaný dobrodružný rodinný film v české řeči o sobíkovi Nikovi, který věří, že jeho otec je 
jedním ze světoznámé letky Santa Clause.

                                                                vstupné: 59,-Kč +1,  Dolby, 75 min.,  české znění, mládeži 
přístupný

17. sobota od 17.30 hodin

TOKIO



Tři krátké fantastické filmy volně inspirované Tokiem jako symfonií tří odlišných rytmů.

                                                        vstupné: 64,-Kč +1,  Dolby,  české titulky,  pro mládež do 12 let 
nevhodný

18. neděle od 17.30 hodin

ČTVERY VÁNOCE

Komedie o tom, jaké to je, když se partneři Kate a Brad rozhodnou navštívit všechny své (v tu dobu 
již rozvedené) čtyři rodiče.

                                       vstupné: 59,-Kč +1,  Dolby, 89 min., české titulky,  pro mládež do 12 let 
nevhodný

20. úterý od 17.30 hodin

TROPICKÁ BOUŘE

Nová komedie, která je skutečně ,,in“ a ve které Američané konečně vyhrají válku ve  Vietnamu.

                  vstupné: 64,-Kč +1, širokoúhlý,  Dolby, 103 min.,  české titulky,  pro mládež do 12 let 
nevhodný

21. středa od  17.30 hodin

REPO : GENETICKÁ OPERA

Hodně černá rocková opera, která byla  již v roce 2001 inscenována na jevištích v Los Angeles.

                                        vstupné: 64,-Kč +1,  Dolby,  98 min., české titulky, pro mládež do 15 let 
nevhodný

23. pátek  od 17.30 a 19.30 hodin

DĚTI NOCI

Nový český film, ve kterém získali Martha Issová a Jiří Mádl cenu za nejlepší herecký výkon na 
MFF 

v Karlových Varech.

                                            vstupné: 59,-Kč +1, Dolby,  80 min., české znění,  pro mládež do 15 let 
nevhodný

25. neděle od 17.30 hodin

OKO DRAVCE

Nový thriller z produkce Stevena Spielberga. Tak jako vás mrazilo v zádech, když jste se šli koupat 
do moře po zhlédnutí filmu Čelisti, tentokrát vám bude naskakovat husí kůže z prostého zazvonění 
telefonu.

                     vstupné: 59,-Kč +1, širokoúhlý, Dolby, 118 min., české titulky,  pro mládež do 15 let 
nevhodný

    



27. úterý  od 17.30 hodin

ZRCADLA

Zlo existuje... na druhé straně. Svět, který je za zrcadlem, nás ohrožuje.

                   vstupné:  59,-Kč +1, širokoúhlý,  Dolby, 110 min.,  české titulky,  pro mládež do 15 let 
nevhodný

30. pátek od 17.30 a  20.00 hodin

ANGLICKÉ JAHODY

Nový český film. Příliš horký srpen 1968.

                                         vstupné: 64,-Kč +1, Dolby, 114 min.,  české znění,  pro mládež do 12 let 
nevhodný

KALENDÁŘ

1.1.       ČT          Pozorování Slunce
                            Hvězdárna Úpice, od 13 hodin

1.1.       ČT          Novoroční koncert
                            Kostel sv. Jakuba, od 17 hodin

4.1.       NE          Tříkrálový koncert Městské hudby Úpice
                            Havlovice, kulturní dům, od 15 hodin

5.1.        PO         České nebe
                            MKS, Divadlo A. Jiráska, od 19 hodin

7.1.        ST         Pozorování zákrytu hvězdokupy Plejády Měsícem
                           Hvězdárna Úpice, od 17 hodin

7.1.        ST         Startuje 3. ročník turnaje v elektronických šipkách
                            Apríl bar Úpice, od 19 hodin

7.1. –     ST         Přehlídka filmů Miroslava Janka
9.1.        PÁ         Kino Úpice

8.1.       ČT          Mgr. M. Veselá: Jak na výchovu vlastního dítěte? 
                           Úpice, tělocvična ZŠ Úpice-Lány, od 16 hodin

9.1.        PÁ         Beseda s Miroslavem Jankem
                            Divadlo A. Jiráska, od 19 hodin

9.1.        PÁ         Astronomické úkazy v r. 2009
                            Hvězdárna Úpice, od 18 hodin

9.1.        PÁ         Tříkrálová sbírka

10.1.      SO         Turnaj v sálové kopané
                            Tělocvična ZŠ BČ, od 9 hodin



19.1.      PO         Schůzka aktérů oslav 650. výročí
                            MěÚ Úpice, od 16.30 hodin 

21.1.      ST         Žákovské vystoupení HO
                            Sál ZUŠ Úpice, od 16.45 hodin

22.1.      ČT         Zápis do 1. třídy na ZŠ Úpice-Lány
                            Úpice, ZŠ Úpice-Lány, 14 až 18 hodin

23.1.      PÁ          Poslední den Čapkovské a zimní výstavy
                             Městské muzeum Úpice, do 16 hodin

25.1.     NE           Vernisáž výstavy fotografického odd. ZUŠ
                             Kulturní klub Malé Svatoňovice, od 15 hodin

30.1.      PÁ         Zimní radovánky (pokus o rekord v počtu sněhuláků)
                            Úpice, ZŠ Úpice-Lány, od 9 hodin

30.1.      PÁ         Uzávěrka nominací na Sportovce Úpice za rok 2008
                            Úpice, městský úřad – odbor výstavby, do 13 hodin
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